




3 اقتصادی

رئیس اتحادیه املاک:

هیچ عنوان تمایلی به افزایش قیمت مسکن 
نداریم 

رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: ما به هیچ عنوان تمایلی به افزایش قیمت 
مسکن نداریم؛ چرا که در این صورت بازارمسکن سردتر از شرایط فعلی خواهد شد.

مصطفی قلی خسروی اظهار کرد: در ماه های گذشته غالب پیش بینی ها از بازار 
مسکن این بود که متعادل با تورم عمومی پیش برود اما دیدیم که قیمت نقطه به 
نقطه مسکن در آبان ماه مقدار اندکی از شاخص تورم عبور کرد اما بدان معنا نیست 
که بخش مسکن به رونق کامل رسیده است؛ هرچند رکود کامل این بخش را هم 

قبول ندارم.
وی افزود: رکود یعنی این که هیچ معاملاتی نداشته باشیم ولی آمارها نشان می دهد 
که خرید و فروش در حال انجام است. هم چنین افزایش قیمت دلار و تسهیلاتی 

که دولت در نظر گرفته به تدریج اثرگذاری خود را بر بازار مسکن نشان می دهد.
رئیس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به افزایش ۷.۷ درصدی میانگین معاملات و 
۷.۱ درصدی قیمت مسکن شهر تهران در هشت ماهه ابتدای سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال قبل گفت: ۷ درصد رقم چندان بالایی نیست که بتوان آن را ملاک 

رونق مسکن تلقی کرد اما احتمالا روند معاملات به تدریج صعودی خواهد شد.
خسروی درخصوص تسهیلات ۱۶۰ میلیون تومانی خرید مسکن زوجین با نرخ 
سود ۹.۵ درصد گفت: این تسهیلات برای شهرهای بزرگ موثر نیست و بیشتر در 
شهرهای کوچک کارایی دارد. رقم بالای اقساط این وام از توان اقشار پایین و حتی 
میانی خارج است و به همین دلیل اثرگذاری آن صرفا منجر به افزایش ۷.۷ درصدی 

معاملات تهران شده است.
وی تاکید کرد: دولت باید برای تحرک دو سمت عرضه و تقاضای مسکن اقدامات 
جدی تری را انجام دهد. شرایط نشان می دهد وضعیت مقداری برای ورود سرمایه 
گذاران به بازار مسکن فراهم است. سازندگان منتظر هستند بازار مسکن بهبود 
پیدا کند تا اقدام به سرمایه گذاری در این بخش کنند. در این خصوص دولت باید 
مقداری روند دریافت پروانه های ساختمانی که هم اکنون پروسه ای طولانی و زمان بر 

است را تسهیل کند.
رئیس اتحادیه مشاوران املاک تصریح کرد: ما به هیچ وجه تمایلی به گران شدن 
قیمت مسکن نداریم؛ چرا که اگر قیمت ها بالا برود شاید در کوتاه مدت رونق نسبی 

ایجاد کند اما در آینده باعث کسادی بازار مسکن خواهد شد.
خسروی درباره پیش بینی از سه ماه آینده بازار مسکن گفت: قیمت مسکن در سه 
ماه پایانی سال مقدار اندکی از شاخص تورم عبور خواهد کرد ولی سال آینده قابل 
پیش بینی نیست؛ چرا که افزایش احتمالی قیمت بنزین، قیمت دلار و گرانی مصالح  

ساختمانی می تواند منجر به در بالا رفتن قیمت مسکن شود.
بنابراین گزارش، خسروی در جریان انتخابات ۲۲ آبان ماه اتحادیه مشاوران املاک 
با رای اعضا به عنوان رییس اتحادیه املاک انتخاب شد و روز ۲۱ آذرماه به کرسی 
سابق خود که طی چهار سال گذشته در اختیار حسام عقبایی بود بازگشت. عقبایی 

هم اکنون نایب رییس اول اتحادیه املاک است.

رئیس سازمان بورس خبرداد

 جذب  20 هزار میلیارد ریال سرمایه خارجی 
پس از برجام 

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از جذب ۲۰ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری 
خارجی در بورس در پسابرجام خبر داد و افزود: علاوه بر کره جنوبی، پیشنهاداتی از 
طرف سرمایه گذاران آلمان برای انتشار اوراق بدهی در آن کشورها ارایه شده است. 
»شاپور محمدی« دیروز  در یک نشست خبری افزود: طرح انتشار اوراق در کره 
جنوبی پارسال در بودجه پیش بینی شده بود که به دلیل منقضی شدن قانون 

بودجه، انجام نشد.
وی با تشریح اقدام های انجام شده از سوی سازمان بورس گفت: کارمزد ارکان 
بازار کمتر از ۰.3 درصد است اما با مصوبه شورای عالی بورس این رقم باز هم 

کاهش یافت.
معاون وزیر اقتصاد از بروز رسانی سامانه بورس از روز گذشته خبر داد و افزود: طرح 
اصلاح توقف و بازگشایی نمادها نیز آماده شده است اما از آنجا که باید سامانه جدید 

راه اندازی می شد، کمی به تاخیر افتاد.
محمدی افزود: تا ۱۰ رو ز آینده، نمادهایی که متوقف می شوند، طبق قوانین 

جدید بازگشایی خواهند شد.
وی یادآور شد: تجمیع مجوز کارگزاری ها از ۲3 به 8 مجوز برای بهبود کسب 
و کار و افشای صورت های مالی موسسه های عمومی غیردولتی نیز از اقدام های 
دیگر بورس به شمار می رود و تاکنون ۲3۱ شرکت در خصوص افشای اطلاعات 

خود اقدام کرده اند.
رئیس سازمان بورس با بیان اینکه فرآیند افزایش سرمایه شرکت ها کوتاه تر شده 
است، افزود: صندوق تثبیت بازار سرمایه در حال فعالیت است تا آیین نامه آن به 
تصویب هیات وزیران برسد و در چارچوب این آئین نامه عمل شود. وی با بیان اینکه 
پیگیری عضویت در سازمان بین المللی کمیسیون های اوراق بهادار )آیسکو( در حال 

انجام است، افزود: ما عضو ناظر هستیم و روند عضویت عادی در حال انجام است.

لایحه بودجه سال آینده در حالی اولین مراحل بررسی در خانه ملت را پشت 
سر می گذارد که طی یک هفته اخیر به ابزار مهمی برای حمله به دولت تبدیل 

شده است.
 مارکو برایمان چه آورده ای؟ هیچ!هر چه داشتم صرف پرداخت عوارض خروج 
از ایران شد.« این جمله یکی از معدود پست های غیرمنشوری است که این روزها 
در شبکه های اجتماعی دست به دست می شود و کنایه ای است به افزایش بیش 
از سه برابری عوارض خروج از ایران.عوارض خروج از ایران در صورت تصویب 
مجلس شورای اسلامی در مرتبه اول خروج ۲۲۰ هزار تومان، در مرحله دوم 
33۰ هزار تومان و در مرحله سوم 44۰ هزار تومان می شود . سال گذشته این 

رقم ۷۰ هزار تومان بود.
 همین افزایش سه برابری کافی بود تا ابتدا انتقادی جدی به این مساله و سپس 

انتقادات طنز آمیز را در فضای رسمی و غیر رسمی رسانه ای کلید بزند.
 نوبخت البته دفاعیاتی در این عرصه دارد . وی می گوید: سالانه ۹ میلیون و 
۲۰۰ هزار نفر به مسافرت خارجی می روند که اگر هر کدام هزار دلار با خود ببرند 
می شود ۹ میلیارد دلار، که همین میزان برای دولتی که تامین ۲۰۰ میلیون دلار 

برایش سخت است بسیار زیاد است و بار بسیار زیادی را به بازار وارد می کند.
به گفته وی خروج ارز از کشور به بازار فشار وارد می کند و یکی از عوامل 

جلوگیری خروج ارز از کشور می تواند افزایش عوارض خروج مسافران باشد.
 به این ترتیب می توان بخشی از دلایل اتخاذ این تصمیم را به رشد قیمت ارز در 
بازار مرتبط دانست که به گفته سخنگوی دولت و رییس سازمان برنامه و بودجه 
باعث تکدر رییس دولت دوازدهم شده است اما با این حال رشد عوارض خروج از 
کشور خود محور مهمی از انتقاداتی بود که در اولین ساعات اعلام جزییات بودجه 
رقم خورد . این انتقادات به حدی سریع و فراگیر بود که دیگر محورهای مورد نقد 

را حداقل تا بیست و چهار ساعت اولیه تحت تاثیر قرار داد. 
 ارز و باز هم ارز 

 دلار این روزها مرز 4 هزار و دویست تومان را پشت سر گذاشته است . نرخ هر 
دلار در بودجه سال آینده 3۵۰۰ تومان تعیین شده است تا برخی منتقد شوند 
نسبت به اینکه چرا یکسان سازی نرخ از به مرحله اجرا در نیامد و برخی نیز 
بگویند این سیگنالی است برای رشد دوباره قیمت ها در بازار.هر چه هست این 
روزها ارز سر ناسازگاری را با دولت دوازدهم بنا نهاده و همین امر سبب شده است 

نوسانات در این حوزه صعودی باشد. 
افزایش قیمت بنزین 

 در قالب لایحه بودجه بودجه اشاره ای مستقیم به قیمت بنزین نمی شود اما 
قیمت بنزین را شاید بتوان سومین سئوال هر ایرانی پس از سئوال در خصوص 
قیمت ارز و نفت در بودجه دانست . قیمت بنزین در سال آینده چقدر می شود 
؟ البته پرسش در این خصوص به انتظارات تورمی که تورم دیرپای چند دهه ای 

در اجتماع ایران شکل داده است نیز مرتبط است.
هر چند نوبخت،درست یک روز پس از ارائه لایحه بودجه در جمع خبرنگاران 
پاسخ های سربسته ای درباره قیمت این فرآورده مهم نفتی در سبد مصرف ایرانی 
داد اما به فاصله چند ساعت صحبت از بنزین هزار و پانصد تومانی سر زبان ها 
افتاد . تاییدیه ها و تکذیبیه های بعدی نیز در باور این شایعه نقشی اساسی داشت 

. نوبخت صراحتا گفت شاید قیمت بنزین بیشتر از ۱۵۰۰ تومان شود . 
او گفته است بنزین در ایران از افغانستان و ترکیه ارزان تر است و همین دلیل 
را برای افزایش قیمت کافی می داند . جرقه البته پیش تر به صورتی غیر مستقیم 

در بودجه زده شده بود . 
در متن لایحه پیشنهادی دولت صراحتا تاکید شده بود :»با هدف اجراي برنامه 
اشتغال گسترده و مولد با تاکید بر اشتغال جوانان، دانش آموختگان دانشگاهي، 
زنان و اشتغال حمایتي به دولت اجازه داده میشود صد در صد منابع حاصله از 
مابه التفاوت قیمت حامل هاي انرژي در سال ۱3۹۷ نسبت به قیمت این حامل 
ها در ابتداي سال ۱3۹۶ ( اعم از عوارض و مالیات موضوع قانون مالیات بر ارزش 

افزوده و همچنین سهم شرکت ملي نفت ایران موضوع بند )الف( ماده )۱ (قانون 
الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالي دولت را به حساب 
خاصی نزد خرانه داری کل کشور واریز و منابع حاصله را تا سقف یکصد و هفتاد 
و چهار هزار میلیارد ریال به شکل وجوه اداره شده و یارانه سود و ترکیب با منابع 
صندوق توسعه ملی و تسهیلات بانکی در جهت حمایت از طرح های تولید، 
اشتغال و آموزش و کمك به کارورزی جوانان دانش آموخته دانشگاهی پرداخت 
کند.« عبارت »مابه التفاوت قیمت« برای برخی حجتی بود بر افزایش نرخ بنزین .
 در حالی که این روزها در اثر افزایش مصرف حامل های انرژی هوای تهران 
برای نفس کشیدن یاری نمی کند، بسیاری معتقدند نه بنزین هزار و پانصد 
تومانی و نه بنزین گران تر از این تاثیری بر مصرف ندارد چرا که کالای جایگزین 
به درستی هنوز در دسترس عمومی قرار ندارد . کالای جایگزین همان حمل و 

نقل عمومی است .  
 باز هم چاهی به نام یارانه 

 یارانه ها راه بی بازگشت اقتصاد ایران است . این چکیده سخنان کسانی بود که 
هفت سال پیش رییس وقت دولت را از ورود به این پروسه بر حذر می داشتند . 
اما پرداخت یارانه نقدی به ازای هر ایرانی 4۵ هزار و ۵۰۰ تومان اتفاق افتاد و در 
حالی که مقرر بود این قانون دوره ای پنج ساله برای اجرا داشته باشد، حالا هفت 
سال از اجرایش گذشته و هنوز مطالبه عمومی بر تداوم این روند است . دولت در 
قالب لایحه پیشنهادی خود حذف بیش از 3۰ میلیون یارانه بگیر را از فهرست 
۷۶ میلیون نفری یارانه بگیران پیش بینی کرده بود . اتفاقی که باید مدتها قبل رخ 
می داد اما شاید نه به دلایل اقتصادی، که تحت تاثیر مطالبات سیاسی و مصلحت 

اندیشی های اجتماعی رخ نداد .
حالا اما بسیاری این برنامه را در کنار بنزین ۱۵۰۰ تومانی ، فشاری مضاعف 
برای اقشار مختلف درآمدی در جامعه ایران می دانند و معتقدند لازم است دولت 
کمی آهسته تر در این حوزه گام بردارد . این بار نیز هر چند نوبخت دفاعیاتی 
جدی از این برنامه دارد اما چراغ سبز را به مجلس نشان داده و گفته است، شما 

در این موارد تصمیم بگیرید. 
رشد مالیات 

در لایحه بودجه ۹۷، معادل ۱۷۲ هزار و 8۰۰ میلیارد تومان درآمد مالیاتی 
و حقوق گمرکی پیش بینی شده است که نسبت به قانون بودجه امسال ۶.۷ 

درصد رشد دارد.
نوبخت گفته است 3۹ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان از درآمد کشور از مالیات معاف 

است و باید در این حوزه بازنگری صورت گیرد. 
سقف معافیت مالیاتی ۲ میلیون تومان در ماه تعیین شده و حالا برخی فشار 
مالیاتی را عامل دیگری برای بروز مشکلات در سال آینده برای طبقه متوسط 

ایرانی می دانند. 
آیا گفته های نوبخت مبنی بر اینکه افزایش پیش بینی شده در درامدهای 
مالیاتی از محل شناسایی مودیان جدید رخ می دهد ، به وقوع خواهد پیوست ؟

وام ازدواج و باقی قضایا
 منتقدان دولت مانوری بی حاصل را بر عدم افزایش تسهیلات ازدواج در سال 
آینده آغاز کردند . می گفتند وام ازدواج افزایش نیافت این در حالی است که 
به نظر می رسد همین تسهیلات ۱۰ میلیون تومانی برای هر زوج و تسهیلات 
۲۰ میلیونی برای عروس و داماد مطبوع بسیاری است . در عین حال بسیاری 
بودجه های فرهنگی تخصیص یافته به دستگاه های مختلف را به علمی برای 
مخالفت با دولت بدل کردند اما همه این ها زیر سایه ارز و بنزین و یارانه رنگ 

باخته است. 

۶محور چالش برانگیز بودجه سال آینده 

بنزین یا عوارض خروج از کشور؛ مساله کدام است؟

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲۵ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۵ 
اجرای احکام مدنی قم به شماره ۵/۹۶ج/۵۲ و ۲/۹۶ج/3۷۶ - ثبت گردیده له آقای 
حسین علی غفاری علیه آقایان مهران و محمد هر دو ابرقوئی محکوم علیهم محکومند 
به پرداخت مبلغ /۷۷4/۱۵۷/۱۵4 ریال در حق محکوم له و مبلغ 38/۷۰۷/8۵۷ ریال 
به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت ، شخص ثالث در قبال بدهی محکوم 
علیهم ملک معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است لازم به 
ذکر است حسب مواد ۵۱ و ۱3۱ قانون اجرای احکام مدنی قابل اجرا است ضمنا مزایده 
در پرونده ۲/۹۶ج/3۷۶ نوبت اول محسوب می شود و در خصوص پرونده ۵/۹۶ج/۵۲ 

مرتبه دوم می باشد.
پلاک ثبتی ۱4۹ فرعی از ۱4- اصلی بخش ۹ قم که به اینجانبان ارجاع گردیده است ، به 
استحضار می رساند با راهنمایی خوانده از پلاک مذکور واقع در روستای تاج خاتون بازدید 

شد که پس از بررسیهای انجام شده نتیجه به شرح زیر اعلام می گردد :
۱- مشخصات ثبتی 

محل مورد بازدید با پلاک ثبتی ۱4۹ فرعی از ۱4- اصلی بخش ۹ قم با مساحت عرصه 
۲۰3/۱۹ مترمربع بصورت ششدانگ در دفتر شماره 4 صفحه 3 د با شماره ثبت ۵4۷ در 
تاریخ ۱3۹4/۰4/۰8 یک جلد سند مالکیت به شماره سریال ۰۵۱۰۶8ه ۹3 بنام آقای 

مهران ابرقویی فرزند محمد صادر گردیده است .
۲- مشخصات ساختمانی 

ملک مورد بازدید با دیوار باربر آجری و سقف ضربی تیرآهن بصورت شمالی ساز و در 
یک طبقه )همکف( با اعیانی حدود 8۱ مترمربع احداث و شامل پذیرایی و اتاق خواب 
)پوشش کف موزاییک ، بدنه ۱/۲۰ متر سرامیک از تراز کف ، مابقی بدنه و زیر سقف 
سفیدکاری ( ، آشپزخانه اپن کاشی کاری شده ، دارای حمام و سرویس بهداشتی در 
حیاط می باشد . دیوار حیاط آجر گری )بدون نما( و حیاط فاقد هر گونه کف سازی )به 
استثنای جلوی ساختمان که موزایک است ( ، انشعابات آب و برق و گاز ، سرمایش کولر 

آبی و گرمایش بخاری است.
نظریه : 

با عنایت به مراتب مذکور ، ابعاد و مساحت ، موقعیت و سایر عوامل تاثر گذار ، محل مورد 
بازدید مجموعا مبلغ ۷۷۵/3۲8/۰۰۰ )هفتصد و هفتاد و پنج میلیون و سیصد و بیست و 

هشت هزار ( ریال به شرح زیر ارزیابی می گردد :
مجموع  در   ، ریال   ۱/۲۰۰/۰۰۰ مترمربع  هر  قرار  از  مترمربع   ۲۰3/۱۹ -عرصه 

۲43/8۲8/۰۰۰ ریال .
-اعیانی 8۱ مترمربع از قرار هر مترمربع ۵/۵۰۰/۰۰۰ ریال ، در مجموع 44۵/۵۰۰/۰۰۰ 

ریال .
-حیاط سازی و انشعابات 8۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال .

در پایان خاطر نشان می سازد :
الف : ملک بصورت ششدانگ ، قابلیت فروش دارد و دارای مستاجر است .

ب : همانگونه که در بند یک اشاره گردید در سند با شماره سریال مندرج ، مالک آقای 
مهران ابرقویی میباشد ولی در نامه مورخ ۱3۹۶/۰۲/۰۶ مسئول دفتر بازداشتی حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم که در پاسخ بنامه شماره ۵/۹۶ج/۵۲ مورخ ۹۶/۰۲/۰۶ صادر گردیده ، 

مالک آقای علی اکبر پیله وران فرزند ابوالفضل درج گردیده است .
ج : ارزیابی ملک با فرض عدم هر گونه بدهی به سازمانها ، ادارات و شرکت های دولتی 

صورت گرفته است .
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱3۹۶/۱۰/۱۲ ساعت ۱۰/۰۰ الی ۱۰/3۰ صبح 
به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از 
مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده 

مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف مدت یکماه 
از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی ار روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم -رضا زارعی

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 3۵ حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم که در 
شعبه ۱۱ - اجرای احکام مدنی قم به شماره ۱۱/۹۶ج/3۷4 ثبت گردیده له آقای حسین 
میرزائی علیه آقای کریم جندقی شاهی  محکوم علیه محکوم است به پرداخت جمعا مبلغ 
/۷۱8/۰۵۶/۵۲۱ ریال در حق محکوم له و مبلغ /3۵/۹۰۲/8۲۶ ریال به عنوان نیم عشر 
دولتی در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال طلب خود ملک معرفی کرده است که 
کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است ضمنا حس مواد ۵۱ و ۱3۱ قانون اجرای احکام 

مدنی مقدار مشاعی از ملک موصوف در قبال طلب محکوم له به فروش خواهد رسید.
ابتدا ابعاد عرصه مذکور با ارائه محدوده ملک توسط له آقای حسین میرزایی با متر دستی 
اندازه گیری گردید که در اندازه گیری صورت گرفته مساحت تقریبی ملک حدود 3۱۰۰ 
 GPS مترمربع با قدرالسهم آب از چاه عمیق می باشد. سپس یک نقطه شاخص با دستگاه

با مشخصات )38۲۹384 و UTM= )4۹8۷3۵ برداشت گردید.
در ادامه مستحدثات داخل باغ با متر دستی به شرح موارد ذیل اندازه گیری شد .

عرصه باغ در اضلاع جنوبی ، شرقی و غربی توسط دیوار آجری محصور و در ضلع شمالی 
دیوار باغ با دیوار کارخانه مشترک بود .

-در قسمت غربی باغ یک ساختمان با مصالح آجر و آهن در دو طبقه همکف حدود 
۷۵ مترمربع و طبقه اول حدود 3۰ مترمربع بنا شده بود که این ساختمان قدمتی حدود 

۲۵ سال داشت.
-در قسمت شرقی باغ یک ساختمان با مصالح آجر و آهن در حدود ۶۰ مترمربع بنا 
شده بود که در زمان بازدید یک خانوار تبعه افغانستان در آن سکونت داشت و همچنین 
یک ساختمان با دیوار آجری و سقف ایرانیت با مساحت حدود ۷۵ مترمربع احداث 

گردیده بود .
-باغ دارای امتیاز آب لوله کشی ، برق و گاز می باشد.

-در باغ احداثی استخری به ابعاد حدود ۱/۵*۱3*۶ مترمربع احداث گردیده بود.
-در داخل باغ درختان انار ، پسته و تعداد محدودی درخت غیر مثمر غرس شده بود.

نظریه کارشناسی :
با توجه به بررسی های به عمل آمده مستند به مطالب ارائه شده از سوی له حسین 
میرزایی و مدارک ارائه شده از سوی ایشان و معاینه و بازدید محلی و توضیحات فوق 
الذکر و با توجه به اینکه سند ملک مذکور مشاع و اوقافی با کاربری کشاورزی )باغی( می 
باشد عرصه مذکور به متراژ حدود 3۱۰۰ مترمربع که از یک حلقه چاه عمیق که به میزان 
قدرالسهم از آن سهیم بود مشروب می گردید و همچنین ساختمانهای احداثی درون باغ 
. دیوار کشی ، استخر و امتیازات برق ، آب و گاز و همچنین درختان غرس شده در باغ 
جمعا به مبلغ ۲/۶8۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل دو میلیارد و ششصد و هشتاد میلیون ریال 

برآورد و ارزیابی می گردد.
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱3۹۶/۱۰/۲3 ساعت ۰8/۰۰ الی ۰8/3۰ صبح 
به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از 
مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده 
مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف مدت یکماه 
از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی ار روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم -رضا زارعی

سه شنبه -بیست و هشتم آذر ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4450

معاون پیشین سازمان برنامه و بودجه: 

 اشتهای بخش خصوصی به طرح های عمرانی را زیاد کنیم
معاون پیشین سازمان برنامه و بودجه می گوید: »یکی از راه هایی که می توانیم دولت را کوچک کنیم و از این بودجه منبسط رهایی 

یابیم، این است که طرح ها را به بخش خصوصی دهیم.« 
هفته گذشته در هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران، مسعود خوانساری رییس اتاق تهران اعلام کرد که »اتاق بازرگانی، دیدگاه 
های انتقادی اتاق و بخش خصوصی را در نامه ای به رئیس مجلس شورای اسلامی ارسال کرده است. رییس اتاق تهران گفت »بودجه 
عمرانی در لایحه بودجه سال ۹۷ کاهش یافته و این در حالی است که در ۱۹ سال گذشته بودجه جاری هر ساله ۹۷ درصد و بودجه 

عمرانی ه رساله ۶۹ درصد پرداخت شده است.«
از طرف دیگر او با اشاره به بدهی های دولت به بخش خصوصی عنوان کرد: »بدهی دولت به بخش خصوصی، بهره برداری از 
طرح های نیمه تمام، جذب فاینانس توسط بخش خصوصی و نحوه ضمانت توسط دولت، در نظر گرفتن اهلیت در واگذاری شرکت ها 
و طرح ها و اصلاح مالی صندوق های بازنشستگی در لایحه بودجه سال ۹۷ در نظر گرفته نشده که از موارد انتقادی ما به این لایحه 

بودجه است.«
در این میان، سیاست دولت براساس تبصره ۱۹ لایحه بودجه سال ۹۷ این است که پروژه های عمرانی را به بخش خصوصی برای 

اجرا واگذار کند و بر این اساس، یک سری مشوق هایی برای بخش خصوصی در نظر گرفته شده است.
در همین رابطه، ابراهیم بهادرانی، معاون پیشین سازمان برنامه و بودجه در گفت و گو با خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: »موردی 
که به صورت اهرمی در بودجه از آن نام می برند، به این معناست که برای یک پروژه، دولت بخشی از درآمدها را از صندوق توسعه 

ملی بردارد. بخش دیگر از پول ها را دولت را بگذارد و در عین حال، بخش خصوصی را در اجرای طرح ها وارد کنند و به این ترتیب، 
پروژه ها انجام شود.«

او ادامه داد: »اجرای پروژه ها بستگی به این دارد که پروژه های عمرانی برای بخش خصوصی قابل توجیه باشد یا خیر. اگر قابل 
توجیه باشد، طبییعی است که بخش خصوصی به دنبال طرح و سرمایه گذاری می آید؛ منتها مشوق هایی که دولت در نظر دارد، 

لازم است، ولی کافی نیست.«
بهادرانی عنوان کرد: »برای این منظور باید ثبات اقتصادی در کشور حاکم شود، شرایط محیط کسب وکار برای بخش خصوصی 
مهیا باشد تا بتواند سرمایه گذاری کند. اما در حال حاضر فضای کسب وکار کشور در مقایسه با سایر کشورها وضعیت خوبی ندارد و 

از طرف دیگر، ثبات اقتصادی کمتری نیز در کشور داریم.«
او اظهار داشت: »اگر این موارد را در نظر نگیریم، ایده مطرح شده فقط می تواند ایده خوبی باشد. یکی از راه هایی که ما می توانیم 

دولت را کوچک کنیم و از این بودجه منبسط جدا کنیم، این است که طرح ها را به بخش خصوصی دهیم.« 
معاون پیشین سازمان برنامه و بودجه خاطرنشان کرد: »یک سری طرح ها توجیه اقتصادی ندارد، ولی دولت باید انجام دهد. به 
طور مثال، دولت موظف است که برای یک روستا راه بکشد. اما این طرح اگر به بخش خصوصی واگذار شود، درآمدی ندارد. دولت 
باید طرح های خود را جدا کند و براساس میزان سوددهی ای که وجود دارد، طرح ها برای بخش خصوصی جاذب باشد که در آنها 

سرمایه گذاری کند.«
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خداحافظی زیباروی برزیلی

آیا کاکا بازیکن بزرگی بود؟
در این مطلب روایتی از ستاره برزیلی سال های نه چندان 

دور دنیای فوتبال را میخوانید:
مدت ها بود محو شده بود، پیدایش نمی کردیم. نمی دانستیم به میدان می رود 
یا نه، نمی دانستیم دنبال توپ می دود یا خیر... و ناگهان خبر وداعش را شنیدیم. در 
سی و پنج سالگی با پیراهن ارلاندو در ایالات متحده. ولی او خیلی پیشترها در سی 
سالگی تمام شده بود، گم شده بود، از زمان نزولش در رئال، از دوران بازگشتش به 
میلان. قضاوت در باره اش سخت است. کاکا در مقایسه با همتایانش چه جایگاهی 
دارد؟ بازیکن حل شده در تیم بود یا یکی از آن ستاره های مهار ناپذیر. تا چه حد مرد 

روزهای طوفانی بود و در عصر ستاره سالاری چگونه خودش را تعریف کرد؟
در ۲۰۰۷ که توپ طلا گرفت چهارمین برزیلی رباینده آن توپ پس از رونالدو، 
ریوالدو و رونالدینیو شده بود. دورانی که می گفتند یکی از بهترین های جهان شده. 
او در مصاف با کریستیانو رونالدو و لیونل مسی، و همین طور دروگبا و پیرلو و فن 
نیستلروی و زلاتان آن توپ را به چنگ آورده بود. پله می گفت "کاکا بازیکن کاملی 

است" و رونالدینیو می گفت "کاری نیست که کاکا از پس آن برنیاید".
سریع بود و خوش تکنیک، خوش قریحه و ماهر، هم می توانست مهاجم نوک باشد 
و هم مهاجم دوم، هم از گوش ها بتازد و هم نقش مرد بازیساز را ایفا کند. با سیمایی 
خوش و رویکرد مثبتش نشانی از ستاره های دوران نداشت، نه اهل آرایش مو بود 
و نه دنبال خالکوبی، نه به مصاحبه های نمایشی تن می داد و نه  اهل جنجال های 

رسانه ای بشمار می رفت.
کاکا برخلاف اکثر ستاره های برزیلی، سپید پوست بود و برخلاف همتایان سیاهش 
از دل محله های فقیرنشین بالا نیامده بود، پدرش مهندس عمران بود و مادرش، 
یک معلم. در جوانان سائوپولو استعدادش را عیان ساخته و در جام جهانی ۲۰۰۲ 
فقط هجده دقیقه آخر بازی با کاستاریکا جای ریوالدو خارج شده از میدان بازی کرد، 
ولی مدال قهرمانی را بر گردنش آویخت. وقتی در ۲۰۰3 با هشت میلیون یورو راهی 
میلان شد، برلوسکونی مبلغ پرداخت شده برایش را  چیزی در حد نقل و نبات خواند. 
او کمی بعد جای رویی کاستا را به عنوان "مرد میانی بازیساز" گرفت و پشت سر یان 
دال توماسون، فلیپه اینزاگی و آندره ی شوچنکو ایستاد. میلان با پاس او و ضربه شوا 
مهر قهرمانی اسکودتو را ثبت کرد. در ۲۰۰4 که قهرمان سری آ شد آن قدر معرکه 
بازی کرده بود تا عنوان بهترین باریکن سال سری آ را نصیب خود کند، بالاتر از 

شوچنکو، توتی، آدریانو، ترزگه و ویری.
با این وصف نمی دانستیم تا چه حد می توانیم به کاکا در روزهای سخت دل 
ببندیم. چنان که در فینال لیگ قهرمانان ۲۰۰۵ برابر لیورپول دو سوی چهره اش را 
عیان ساخت، هم خوب بود و هم بد، هم پویا و هم ایستا. در نیمه اول خارق العاده 
بازی کرد و ضربه آزاد بدست آمده توسط او به گل مالدینی انجامید و گل هرنان 
کرسپو هم برتافته از چرخش و پاس معرکه اش بود. میلان با سه گل نیمه اول را به 
پایان برد، ولی کاکا با ورود دی دی هامان در نیمه دوم بی اثر شد و خنثی و میلان 
هم همه چیز را از دست داد. با این وصف دو سال بعد لیگ قهرمان ۲۰۰۷ را فتح 
کرد تا مدال های سرخ و سیاهش کامل شود و شیرین ترین دوران زندگی اش را 

سپری کند.
انتقالش به رئال مادرید در ۲۰۰۹ آغازی بود بر پایانی زودهنگام، خیلی زودهنگام. 
بیست و هفت ساله بود و میلان نمی توانست پیشنهاد هفتاد میلیونی رئال را رد کند. 
قراردادش شش ساله بود، ولی می دانستیم رئال برای ستاره ها، تیغه ای دارد دو لبه. 
در یک سو آسمان قرار گرفته و در سوی دیگر قعر چاه ها. کاکا در نخستین فصلش 
در برنابئو که رئال در لیگ دوم شد هشت گل زد و شش پاس گل ارسال کرد، ولی 
کابوس بزرگ در ۲۰۱۰ فرا رسید. از یک سو مصدوم شد و از سوی دیگر مورینیو 
بر آن نیمکت نشست که اعتقاد چندانی به او نداشت. کاکا طی قهرمانی رئال فصل 
۱۲-۲۰۱۱ پنج گل زد و نه پاس گل ارسال کرد، ولی در آخرین فصلش، ۲۰۱۲-۱3 
، در سایه مردان میانی رئال از اوزیل و مودریچ گرفته تا اسین و خدیرا و ژابی آلونسو 
محو شد و فقط نوزده بار در همه رقابت ها  به میدان رفت. شیفتگانش می گفتند 
مورینیو، کاکا را نابود کرد، چنان که کاسیاس را نابود کرد. ولی وقتی کاکا در ۲۰۱3 
به میلان بازگشت برخلاف بسیاری از بازیکنانی که دوباره خود را بر مدار اصلی قرار 
می دهند ناکام ماند. او تعداد گل های میلانی اش را به صد رساند، ولی میلانی ها 

دریافتند جادویی کاکایی تمام شده.
در ۲۰۱4 راهی اورلاندو در آمریکا شد و مدتی را هم در سائوپولو سپری کرد، ولی 
تمام شده بود. می گفتند یکی از آن برزیلی هایی بود که ذهنیت آهنین بازیکنان 
اروپایی را نداشت )مگر نیمار برابر دوربین ها گریه نکرد؟ و مگر تیاگو سیلوا از نواختن 

ضربه پنالتی در جام جهانی پرهیر نکرد؟
شیفتگی اش به بودائیسم و مسیحیت سوی دیگر شخصیت کاکا را ساخته بود. 
یادمان نمی رفت وقتی سوت پایان لیگ قهرمانان ۲۰۰۷ را نواختند پیراهنش را 
درآورد و زانو زد و شروع کرد به دعا خواندن. روی پیراهنش نوشته شده بود "به 
مسیح تعلق دارم". او به اوانجلیست هایی که از ۱۹8۶ در برزیل کلیساهای جدیدی 
برپا می کردند آن قدر دل بسته شد که ده درصد درآمدهایش را به آنها داد. همان 
کلیسایی که دو تن از بانیانش به دلیل پولشویی راهی زندان شدند. حتی متن وداعش 
هم آمیخته به مضامین مذهبی بود "... پدر روحانی، بیش از آن که تصور می کردم 
بدست آورده ام. سپاسگذارم و آماده سفر بعدی ام با نام حضرت مسیح هستم، آمین".

کاکا در مقایسه با همتایانش چه جایگاهی دارد؟
یادمان باشد فقط هشت بازیکن هم جام باشگاه های اروپا / لیگ قهرمانان را برده اند 
و هم جام جهانی را فتح کرده اند و هم توپ طلا را به چنگ آورده اند: بابی چارلتون، 
گرد مولر، فرانتس بکن بائر، پائولو روسی، زین الدین زیدان، ریوالدو، رونالدینیو.. و او: 

کاکا.

وقتی لابی  قوی حریف، معادله می سازد

اینفانتینو از لبخند به ایران تا آغوش سعودی ها
سفر رییس فیفا به عربستان آن هم در میان مناقشه بحث برانگیر فوتبال ایران 
با عرب ها تنها یک معنی دارد. دیپلماسی قدرتمند و قوی حریف. موضوعی که 
کمبودش به شدت در فوتبال ایران احساس می شود، فقدانی که سر منشأ بسیاری از 

مشکلات فنی و مدیریتی فوتبال ایران در قاره پهناور آسیا است.
مناقشه بین فوتبال ایران و عربستان جدیدترین چالشی است که فدراسیون فوتبال 
در ماه های اخیر با آن دست و پنجه نرم کرده و بعد از جلسه اخیر هیات رییسه 
 ،AFC کنفدراسیون فوتبال آسیا و ابهامات به وجود آمده در خصوص تغییر مواضع
موضوع وارد فاز جدیدی شده است. نمایندگان باشگاه های ایران در سه سال اخیر در 
کشور ثالث به مصاف نمایندگان عربستان رفته اند و مسئولان فدراسیون فوتبال بعد از 
جلسه هیات رییسه AFC اعلام کردند که تیم های ایرانی از این پس باید در ایران از 
تیم های عربستانی میزبانی کنند اما AFC هیچ گاه به صورت قاطع این تصمیم را اعلام 
نکرده و گفته می شود که تیم های ایرانی همچنان باید در کشور ثالث به میدان بروند. 
در این میان اتفاقی که باعث شده شانس عربستان در این پرونده افزایش یابد، سفر 
جیانی اینفانتینو به این شبه جزیره است. رییس فیفا با حضور در عربستان و دیدار 
با پادشاه عربستان، جلساتی با مدیران فدراسیون فوتبال این کشور داشته و بدون 
شک موضوع بازی در ایران یکی از مواردی بوده که در دستور کار جلسات مقامات 

عربستانی با رییس فیفا قرار داشته است.
سفر اینفانتینو به عربستان حسن نیت فیفا نسبت به این کشور شیخ نشین را نشان 
می دهد و می تواند تاثیر منفی در پیشبرد اهداف فدراسیون فوتبال ایران در زمینه 
مناقشه با عربستان داشته باشد. عربستانی ها در سال های اخیر نیز نشان دادند که 
سعی دارند با دعوت از سران سازمان های مختلف به کشورشان دیپلماسی خود را در 

عرصه های مختلف تقویت کنند.
در عرصه سیاسی نیز هنگامی که رییس جمهور آمریکا به این کشور سفر کرد، 
اغلب اتفاقات بعد از آن در خاورمیانه به این سفر ربط داده شد. در چنین شرایطی 
فدراسیون نشین ها به جای این که به دنبال تقویت دیپلماسی فوتبالی باشند، با پاک 

کردن صورت مساله آن را رد کرده و موضوع را حل شده قلمداد می کنند.
ایران علیرغم داشتن کرسی های مختلفی در فیفا و AFC اغلب اوقات در پرونده های 
بین المللی و گرفتن حق ایران با مشکل مواجه شده است. مهدی تاج به عنوان عضو 
کمیته مسابقات فیفا و علی کفاشیان، نایب رییس کنفدراسیون فوتبال آسیا می توانند 
نقش تعیین کننده ای در تصمیمات فوتبالی مربوط به ایران در سطح آسیا داشته و 
حداقل از پایمال شدن حقوق ایران دفاع کنند اما در پرونده اخیر، آن ها به خنده های 
اینفانتینو در جلسه هیات رییسه AFC و تبریک او به خودشان دل خوش کرده اند. 
تاج و کفاشیان متفقا گفته اند که بعد از جلسه AFC، اینفانتینو به آنها لبخند زده و 
تبریک گفته است؛ تبریکی که تاکنون پیامد ملموسی در چالش پر افت و خیز فوتبال 

ایران و عرب ها نداشته است.
حکم AFC درباره میزبانی تیم های ایرانی و عربستانی در کشور خود یا کشور ثالث 
همچنان در هاله ای از ابهام است و چیزی به صورت رسمی اعلام نشده است، اتفافات 
روی داده در جلسه هیات رئیسه AFC و بحث های رد و بدل شده هم فعلا مبهم 
است، تصمیم فدراسیون فوتبال ایران در قبال تحمیل دوباره بازی در کشور ثالث به 
باشگاه های ایرانی هم روشن نیست، فعلا آن چه کاملا شفاف و مشخص است، این 
است که فوتبال ایران در میدان رقابت دیپلماتیک، باز هم یک بر صفر از عربستان 

عقب افتاده است.
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حمیدرضا گرشاسبی:

ریزه اسپور شکایتش را از پرسپولیس پس گرفت

سرپرست باشگاه پرسپولیس با تشریح جزئیات مذاکرات با مسئولان باشگاه 
ریزه اسپور ترکیه گفت: اختلافات ما در این پرونده برطرف شد و فقط فیفا باید 

تصمیم نهایی را بگیرد.
 حمیدرضا گرشاسبی که پیش از این عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
بود، پس از استعفای علی اکبر طاهری به عنوان سرپرست این باشگاه کارش را 
آغاز کرد و در سفری که به ترکیه داشت پرونده مهدی طارمی با این باشگاه را 
پیگیری کرد. گرشاسبی ظهر امروز دوشنبه در نشست خبری که در محل این 

باشگاه برگزار شد پاسخگوی سوالات خبرنگاران بود.
تذکرات رسانه ها عامل پیشرفت است

اگر تذکرات و هشدارهای رسانه ها به مدیران ورزشی نبود راه به درستی پیش 
نمی رود و با همین روش کارمان را در پرسپولیس آغاز کردیم. با وجود اینکه 
همواره پاسخگوی سوالات خبرنگاران بوده ام اما این چند وقت به عمد برخی 
تماس ها را پاسخ ندادم چرا که خیلی در جریان مسائل نبودم. از اعضای هیات 
مدیره هم تشکر می کنم چون اگر این همدلی و صمیمیت نبود قطعا کارها به 

خوبی پیش نمی رفت. 
کارمان را با مجوز حرفه ای شروع کردیم

شروع کار ما در باشگاه پرسپولیس با صدور پروانه مجوز حرفه ای گری بود. 
اگر نمی توانستیم این شرایط را فراهم کنیم قطعا از لیگ قهرمانان آسیا کنار 
گذاشته می شدیم. خدا را شکر همکاری خوبی از سوی فدراسیون فوتبال و 

وزارت ورزش با ما صورت گرفته و توانستیم این مشکل را حل کنیم. 
برخی مطالبات باید خیلی سریع پرداخت می شد که رقمش حدود یک 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان بود. برخی بدهی ها هم در کمیته استیناف است 
که 3 میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان است و برخی ها هم که حدود 4 میلیارد و 
۵۰۰ میلیون است هم باید پرداخت شود. حدود ۷ میلیارد تومان هم بدهی های 

خارجی است که باید با زمان بندی پرداخت شود. 
ماجرای باشگاه ریز اسپور

بازیکنی که با ما قرارداد داشت به ترکیه رفت و چند جلسه هم تمرین کرد و 
بعد به تهران برگشت. کارت آی تی سی او به اسم پرسپولیس صادر شده که 
برای ما بازی کرده است. در نهایت باشگاه پرسپولیس محکوم شد. مسئولان 
ریزه اسپور عنوان کردند که به خاطر پیگیری برخی مصاحبه های مسئولان از 

رسانه های داخلی ما توانستیم باشگاه ایرانی را محکوم کنیم. 
سفر اردوغان گره مشکلات را باز کرد

در سفری که اردوغان به ایران داشتند ما پیگیری کردیم و آقای سلطانی فر سر 
میز ناهار رفتند صحبت کردند و ایشان هم همانجا تلفن را برداشت و به ترکیه 
ای ها توصیه کرد که همکاری لازم را با ما داشته باشند. به همین خاطر ما به 
ترکیه رفتیم و جلسه پنج ساعته ای با مسئولان باشگاه داشتیم. اینها گفتند که 
اول شما مبلغ ۷۹۰ هزار یورو را به حساب ما واریز کنید و فیشش را بیاورید تا 

بعد بنشینیم و مذاکره کنیم که چقدر تخفیف می دهیم. 
حضور روحانی کار را تمام کرد

خوشبختانه سفر آقای روحانی به ترکیه زمینه را برای ما فراهم کرد که بتوانیم 
با رایزنی کار را پیش ببریم. بعد از مذاکراتی که با مسئولان سیاسی کشور 
داشتیم توانستیم به راهکار دست پیدا کنیم. در جلسه بعدی که شش ساعت 
طول کشید گفتند یا طارمی را به ما بدهید یا علیپور را. ما هم گفتیم شما ما 
را از نقل و انتقالات محروم کرده اید و اگر بخواهیم این دو بازیکن را بدهیم 

مشکلات ما بیشتر می شود. 

شکایت از مهدی طارمی پس گرفته شد
در این جلسه ما اعلام کردیم که شکایت مان را از باشگاه ترکیه ای پس 
خواهیم گرفت. تلاش کردیم که رضایت طارمی را هم بگیریم که توانستیم این 
رضایت را هم بگیریم و اینها اعلام کردند که دیگر شکایتی از مهدی طارمی 
ندارند. ما این خاکریز را رد کردیم و حالا رسیدیم به خاکریز فیفا. اصل کار ما 
اینجاست که بتوانیم این محرومیت ها و پنجره های بسته شده را باز کنیم و 

مشکل پرسپولیس برطرف شود. 
در این قرارداد آمده  است باشگاه ریزه اسپور علاوه بر اینکه از شکایتش 
صرفنظر کرده  است کمک کند تا پرونده پرسپولیس در فیفا هم بسته شود. 
باشگاه ریزه اسپور اعلام کرده که نسبت به شکایت پرونده مهدی طارمی رضایت 
کامل خود را اعلام می دارد. این قرارداد ملاک رفع کامل اختلافات می باشد و 
پرسپولیس می تواند این تفاهم نامه را جهت رفع محرومیت ها به دادگاه بین 

المللی و فیفا ارائه کند و ریزه اسپور حق هیچگونه اعتراضی نخواهد داشت. 
دو باشگاه با یکدیگر تفاهم نامه ای امضا و تاکید کردند که هیچ مشکلی با 
یکدیگر ندارند و امیدوارم فیفا هم کاسه داغتر از آش نشود و این مشکل حل 
شود. براساس این قرارداد ما هیچ پولی به باشگاه ترکیه ای پرداخت نخواهیم 
کرد و ۷۹۰ هزار یورو جریمه ای که در نظر گرفته بودند بخشیده شده است و 
باید فیفا هم آن را تایید کند.  جا دارد که از همه مسئولانی که کمک کردند این 
مشکل حل شود تشکر کنیم. از آقایان ظریف، سلطانی فر، حسین پور و همه 
کسانی که کمک کردند تشکر می کنم که کار بزرگی صورت گرفته و مشکلی 

که دغدغه هواداران پرسپولیس شده بود حل شد. 
قرارداد برانکو بزودی نهایی می شود

حمیدرضا گرشاسبی در مورد تمدید قرارداد برانکو هم گفت: مذاکراتی خوبی 
در این زمینه صورت گرفته و توافق کاملی هم داریم. ایشان برنامه ها و لیست 
هایش را اعلام کرده بود اما به خاطر سفر ما به ترکیه کمی تاخیر ایجاد شد. با 
این حال مشکلی در این زمینه وجود ندارد و کارهای مربوط به تمدید قرارداد 

ایشان انجام شده است و طی فردا یا پس فردا قرارداد نهایی امضا خواهد شد. 
طارمی تابع تصمیم باشگاه است

وی در مورد اینکه قرارداد طارمی پایان فصل تمام می شود تکلیف حق 
ترانسفر وی چه می شود گفت: این صحبت ها با مهدی طارمی شده است. خود 
این بازیکن هم به خاطر این مسائل ناراحت است و نگران باشگاه است. طارمی 
اعلام کرده که همه جوره مطیع تصمیم باشگاه است و هر تصمیمی که باشگاه 

برایش بگیرد تابع خواهد بود. 
تصمیم نهایی با فیفا است

سرپرست باشگاه پرسپولیس در مورد اینکه با توجه به محرومیت باشگاه از 
سوی فیفا آیا امیدوار هستید که حکم محرومیت شما لغو شود گفت: درست 
است که ما پرونده های زیادی در فیفا داریم و مسئولان هم از دست ما خسته 
شده اند اما باید تلاش کنیم که با رایزنی این مشکل را حل کنیم. با این حال 
نمی توانیم آنها را تحت فشار بگذاریم. هر کاری از دستمان برآمده با تایید و 
تصویب هیات مدیره پیگیری کرده ایم. این مشکل به سختی حل شده است. 
حالا هم وکیل سوئیسی گرفته ایم تا مشکل را پیگیری کند. دیگر همه چیز 

بستگی به نظر فیفا دارد و امیدوارم تصمیمی بگیرند که مشکل ما حل شود. 
مسئولان باشگاه ریزه اسپور به تهران می آیند

امکانات باشگاه ریزه اسپور بسیار عالی است. فردا قرار است مسئولان این 
باشگاه به تهران سفر کنند و از امکانات ما بازدید کنند. ضمن اینکه به آنها 

پیشنهاد دادیم که بیایند تمرینات تیم و بازیکنان ما را ببینند و اگر بازیکنی را 
خواستند که سرمربی ما به آنها نیاز نداشت می توانند از آنها در تیم خودشان 
استفاده کنند. برخی بازیکنان ما هستند که در تیم های دیگر بازی می کنند 
و در صورتی که باشگاه ترکیه ای آنها را بخواهد ما همکاری خواهیم کرد چرا 
که آنها همکاری خوبی با ما داشته اند. ما جلوی پیشرفت هیچ بازیکنی را نمی 
گیریم و اگر قرار است بازیکنی به تیم بزرگتری برود همه نوع همکاری با وی 

خواهیم داشت. 
وضعیت اسپانسر را بزودی مشخص خواهیم کرد

اسپانسر ما تا فردا به طور کامل وضعیتش مشخص خواهد شد. جزئیات قرارداد 
را به صورت رسمی بزودی اعلام خواهیم کرد. باید کار نهایی شود تا بعد در 
موردش صحبت کنیم. هنوز بخشی از کار باقی مانده  است که باید در چند روز 
آینده مشکل حل شود. ما به همراه باشگاه تراکتورسازی و استقلال همفکری با 

هم داشتیم برای اسپانسر که هنوز قطعی نشده است. 
هدایتی اسپانسر باشگاه پرسپولیس نبوده است

همه حساب هایی که آقای هدایتی با باشگاه پرسپولیس داشته اند شفاف 
است و حساب و کتابش مشخص است. البته برخی مبالغ را ایشان مستقیم 
به بازیکنان داده است که سندی از آنها در باشگاه نیست. ایشان اصلا اسپانسر 

باشگاه نبوده است. 
بازیکنان حق دارند حقوق شان را سر موقع بگیرند

باشگاه بزرگ حاشیه هایش هم بزرگ است. بی انصافی است اگر بخواهیم 
پشت سر آقای طاهری حرف بزنیم. ایشان هم زحمت زیادی کشیدند. وضعیت 
پرداختی باشگاه به بازیکنان نسبت به تیم های دیگر بهتر است. با این حال حق 

بازیکنان است که سر ساعت حق و حقوق شان را دریافت کنند. 
یکسری از بدهی ها حکم هایی بوده است که باید می دادیم. یکسری از این 
بدهی ها در استیناف است که گفتند سند سازی شده است. اسناد این بدهی 
ها را ما به فدراسیون داده ایم که در حال بررسی است و روحیه ما این نیست 

که بخواهیم سندسازی کنیم و چنین رفتارهایی را در دستور کار قرار دهیم. 
آخرین وضعیت احمد نوراللهی

ما خیلی دنبال وضعیت احمد نوراللهی هستیم. در لیگ قهرمانان آسیا با 
پیگیری هایی که کردیم مجوز خروج از کشورش صادر شد و با ما در چند بازی 
حضور داشت. با این حال چهار ماه از خدمت سربازی اش مانده بود که با رایزنی 
های صورت گرفته با آقای آجورلو ایشان قول دادند که طی چند روز آینده 

مشکل این بازیکن حل شود. اگر نشد بازهم اعلام خواهیم کرد. 
وی در پاسخ به این پرسش که به نظر می رسد مدیرعامل تراکتورسازی به 
دنبال ایجاد حاشیه برای باشگاه پرسپولیس است و می خواهد بازیکنان سرباز 
را جذب تیمش کند گفت: اینطور نیست. در ماجرای نوراللهی آقای آجورلو در 
دفتر خود من به طور تلفنی با آقای کمالی صحبت کرد و از ایشان خواست که 

مشکل نوراللهی حل شود و هر چه سریعتر ترخیص این بازیکن اعلام شود. 
مشکل گولج را با ۱۱۵ هزار دلار حل می کنیم

گولج هم با ما قرارداد داشت که رفته بود و شکایتی را انجام داد. رقم کلی 
بدهی که ما به ایشان داریم حدود ۱8۰ هزار دلار است که پس از توافقی که 
داشتیم قرار شد با پرداخت ۱۱۵ هزار دلار مشکل وی هم حل شود. البته تا به 
حال حکمی در مورد این بازیکن برای باشگاه ما صادر نشده  است و فکر می 

کنم بتوانیم مشکل را حل کنیم. 
ماجرای گم شدن ۶۱ میلیارد تومان اموال پرسپولیس

حسابرسی های قانونی اموال و دارایی های باشگاه که دولتی هستند را در پایان 
هر سال بررسی می کنند. قبلا باشگاه درفشی فر قیمت گذاری شده است ۶۱ 
میلیارد تومان که جز دارایی های باشگاه پرسپولیس آمده است. امسال گفته اند 
سند این ملک کو؟ چون به اسم باشگاه سندی زده نشده است این ۶۱ میلیارد 
تومان از دارایی های باشگاه کسر شده  است که گفتند این رقم گم شده است! 
ما قصد داریم زمین این مجموعه را با پولی که از اسپانسر می گیریم از این 

وضعیت اسفناک خارج کنیم. 
همیشه ابتدای میز نشسته ام و آماده رفتن

اینکه گفته می شود شما موقت هستید و قرار است آقای  وی در مورد 
اسلامیان به عنوان مدیرعامل به باشگاه پرسپولیس بیاید گفت: همه آنهایی که 
بنده را می شناسند می دانند که هر جا مسئول بوده ام پشت میز اصلی ننشسته 
ام. جایی که بدانم نمی توانم کمک کنم یک دقیقه هم نخواهم ماند. در باشگاه 
پرسپولیس هم روال همین است. به هیات مدیره و آقای سلطانی فر هم اعلام 
کرده ام که اگر به این نتیجه رسیدند فرد دیگری می تواند این مسئولیت را بهتر 
انجام بدهد قبول خواهم کرد. این پست ها برای کسی نمی ماند و من همیشه 
سعی کرده ام جلوی میز بنشینم که هر وقت خواستند بروم راحت باشم. هر 

کسی هم که به پرسپولیس آمد قطعا به او کمک خواهم کرد.
چرا برادر برانکو را قبول کردید؟

وی در مورد انتخاب برادر برانکو برای حضور در کادر فنی سرخپوشان گفت: 
با توجه به اینکه کادر فنی و سرمربی ما در این مدت موفق بوده اند طبیعتا 
تصمیمی نمی گیرند که علیه تیم باشد. ما هم با توجه به موفقیتی که ایشان 

داشته اند دخالتی در این مورد نمی کنیم.

 نیم فصل رویایی بچه های ایران 

کاوه و کریم و جهانبخش؛ چقدر خوبیم ما
نیم فصل رویایی لژیونرهای ایرانی حاضر در قاره سبز با 
درخشش و گلزنی دوباره آنها ادامه پیدا کرد تا در ماه های 
منتهی به جام جهانی ۲۰۱8 روسیه امیدها بیشتر از قبل 
شود. خیلی سال پیش بود طرفداران فوتبال در ایران هر 
هفته با خبرهای مبنی بر درخشش ستاره ها در لیگ های 
معتبر اروپایی سر از پا نمی شناختند. روندی که نزدیک به 
یک دهه با افول بازیکنان ایرانی قطع شد تا دیگر کمتر کسی 
امیدوار به تکرار آن روزهای شیرین باشد؛ اما به یکباره همه 
چیز تغییر کرد و با پوست اندازی فوتبال ایران شاهد رشد و 
پیشرفت بازیکنانی از نسل تازه فوتبال ایران بودیم که حالا 
چند نفر از آنها نه تنها به ستاره تیم های خود تبدیل شدند، 
بلکه برای آقای گلی و پاسور برتر گل از شانس بسیار زیادی 

برخوردار هستند.
تنها کافی است به عملکرد خیره کننده سه لژیونر آماده 
این روزهای فوتبال ایران در یونان، بلژیک و هلند نگاهی 
اجمالی داشته باشید تا پی ببرید چرا باید به درخشش ایران 
در روسیه ۲۰۱8 با وجود چنین بازیکنان آماده و سرحال و 
در عین حال سایر بازیکنان حال حاضر تیم ملی با هدایت 
کارلوس کی روش دل بست. کریم انصاری فرد و کاوه رضایی 
آقای گل های یونان و بلژیک هستند و علیرضا جهانبخش 
به عنوان لشگر یک نفره باشگاه آلکمار نقش تعیین کننده 
ای در ایستادن این تیم در بین سه تیم برتر آردیویسه ایفا 
کرده است. به بهانه درخشش آنها نگاهی سطحی داشتیم 
بر عملکرد غیرقابل باور این بازیکنان در سه لیگ معتبر این 

روزهای فوتبال اروپا.
انصاری فرد؛ کریم آقای گل 

یکی از عجیب ترین اتفاقات در دوران فوتبال را این فصل 
تجربه کرد، چون در روزهای ابتدایی فصل بنسیک هسی 
سرمربی آلبانیایی وقت باشگاه المپیاکوس نام کریم انصاری 
فرد را در فهرست مازاد قرار داد تا این ستاره ایرانی که تنها 
نیم فصل از حضورش در قهرمان یونان می گذشت با شایعات 
و تردیدهای زیادی در تیم مطرح آتن روبرو شود. نام او از 

فهرست اروپایی خارج شد و هر روز شایعات زیادی پیرامون 
بازگشتش به پانیونیوس نقل محافل خبری آتن شد؛ اما 
اخراج هسی و بازگشت تاکیس لمونیس زمینه خوشبختی 
دوباره انصاری فرد را فراهم کرد تا او به مهره اصلی خط 
حمله تبدیل شده و با زدن ۷ گل در ۱۱ بازی موفق به کسب 
آقای گلی و بازگرداندن المپیاکوس به صدرجدول و کسب 
عنوان قهرمانی نیم فصل شد. ستاره ۲۷ ساله ایرانی به قدری 
در ترکیب تیم یونانی درخشید که در هفته های گذشته هم 
بر میزان محبوبیت او نزد طرفداران این باشگاه افزوده شد 
هم این که سران باشگاه را وادار به بررسی تمدید قرارداد این 

مهاجم ایرانی کرد تا مانع جدایی او شوند.
کاوه رضایی؛ آقای گل جنگجو

ستاره فصل گذشته استقلال بعد از جدایی پر حرف و 
حدیث از جمع آبی های پایتخت خیلی زود جای ویژه ای 
در دل طرفداران، مربیان و مالکان باشگاه پیدا کرد. کاوه 
رضایی که به اذعان مهدی بیات مالک ایرانی شارلروا در 
ابتدا با تردیدهای زیادی جذب شد زودتر از آن چه پیش 
بینی می شد جای ثابتی در ترکیب اصلی مد نظر فلیس 
ماتزو پیدا کرد، جنگندگی و تعصب مثال زدنی ستاره ۲۵ 
ساله ایرانی توام شد با روشن شدن موتور گلزنی و پاسوری 

او در پیشانی خط حمله گورخرهای شهر شارلروا تا هر 
هفته شهرت پدیده جدید و ایرانی بیشتر از قبل شود. کاوه 
با درک شرایط بازی در بلژیک و هماهنگی بیشتر با زوج 
پرویی خود در خط حمله چنان تاثیرگذار ظاهر شد که 
هر هفته تعریف و تمجیدها از این بازیکن بیشتر شد و 
نه تنها مربیان و هم تیمی های او در شارلروا که بسیاری 
از کارشناسان و برنامه تلویزیونی ورزشی بلژیک از او به 
عنوان پدیده فصل نام بردند. ۹ گل در کنار 4 پاس گل در 
۱8 بازی این فصل فوتبال بلژیک کاوه رضایی را به آقای 
گل جدید ژوپیرلیگ و ستاره شارلروا تبدیل کرد تا چشم 
بسیاری از باشگاه های بزرگ همچون اندرلخت به دنبال 

جذب این ستاره ایرانی باشد.
AZ علیرضا جهانبخش؛ لشگر یک نفره 

در سومین فصل از حضور در باشگاه آلکمار به ستاره بی 
چون و چرای این تیم در فصل جاری آردیویسه تبدیل شد. 
علیرضا جهانبخش مرد شماره ۷ سرخپوشان AZ بدون 
قرار گرفتن  راه  در  بازیکنان  تاثیرگذارترین  از  یکی  شک 
آلکمار در کورس قهرمانی این فصل هلند بود. ستاره ۲4 
ساله ایرانی در ۱۶ بازی که برای آلکمار به میدان رفت با به 
ثمررساندن ۷ گل و دادن ۶ پاس گل نه تنها در جمع برترین 
گلزنان قرار گرفت بلکه در امر گلسازی نیز دومین پاسور برتر 
هلند شناخته شد تا با این عملکرد از او به عنوان لشگر یک 
نفره AZ نام برده شود. درخششی که روز گذشته برابر تیم 
قدرتمند و مطرح آژاکس هم ادامه یافت؛ اما هم تیمی هایش 
نه قدر پنالتی که گرفت و گل کرد را دانستند نه قدر پاس 
گل های جالب توجهی که از دقیقه اول تا آخرین دقیقه 
وقت های تلف شده به کابوسی برای آژاکسی ها تبدیل شده 
بود. مسلما همین درخشش جالب توجه بود که باعث شد 
تا توجه باشگاه های بزرگ اروپایی به وینگر راست تکنیکی 
و سرعتی آلکمار جلب شود و در اولین گام باشگاه ناپولی 
پیشنهادی ۵ میلیون یورویی برای خرید این بازیکن ارائه 

بدهد.

هافبک چپ استقلال بالاخره بعد از مدت ها حرف و حدیث که در مورد قرارگرفتن 
نامش در لیست مازاد آبی پوشان وجود داشت ترجیح داد از این تیم جدا شود.

عقوب کریمی در لیگ چهاردهم به عنوان یکی از ستاره های فوتبال ایران با قراردادی 
قرضی از سپاهان به استقلال آمد، در ۲ سال اول شرایط برای او خوب پیش رفت؛ اما 
در ۲ سال اخیر او کمتر فرصت بازی کردن پیدا کرد تا در نهایت ترجیح داد به دوران 
حضورش در استقلال پایان بدهد. کریمی بعد از 4 سال حضور در استقلال از امروز باید 
به دنبال پیدا کردن تیم جدید برای خود باشد و از سیاه جامگان به عنوان یکی از تیم 

های خواهان حضور او یاد می شود.

مربی کروات پرسپولیس بعد از دیدار این تیم برابر نفت آبادان در مرحله یک چهارم 
راهی کشورش خواهد شد.

سرتن چوک که بعد از یک و نیم فصل همکاری با پرسپولیس و کادرفنی برانکو 
ایوانکوویچ اکنون با توجه به پیشنهاد فدراسیون این کشور راهی کرواسی خواهد 

شد.
چوک که با پیشنهاد فدراسیون این کشور به عنوان رییس کمیته توسعه آموزشی 
فدراسیون کرواسی معرفی شده است، در پایان دیدار برابر نفت آبادان به کار خود در 

ایران خاتمه خواهد داد.

 پرسپولیس - نفت؛ آخرین حضور مربی کرواتخداحافظی یعقوب کریمی از استقلال !
عضو کمیته اخلاق خبر از دعوت خداداد عزیزی به این کمیته داد.

 با نظر مسئولان کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال، خداداد عزیزی پیشکسوت فوتبال 
ایران به این کمیته دعوت شده تا اطلاعات خود درباره جادوگری را در اختیار مسئولان 
بگذارد. عبدالله سمامی، عضو کمیته اخلاق با اعلام این خبر به "ورزش سه" گفت: 
»با توجه به اینکه آقای خداداد عزیزی بارها اعلام کرده اطلاعاتی درباره جادوگری 
در فوتبال دارد، ما از ایشان دعوت کردیم که بیایند و اطلاعات شان را در اختیار مان 
بگذارند.« وی افزود: »پرونده جادوگری در فوتبال همچنان در حال بررسی است و 

اطلاعات همه افراد را جذب می کنیم تا به نتیجه مطلوب دست پیدا کنیم.«

 خداداد عزیزی به کمیته اخلاق دعوت شد

حمیدرضا صدر* 



5 علمی و سلامت 

با مصرف روزانه این خوراکی 100 سال عمر 
کنید!

محققان در تحقیقات خود ثابت کردند که سیر خواص فوق العادهای در درمان 
سرماخوردگی، کاهش عوارض ناشی از آلودگی هوا و پیشگیری از روند پیری دارد.

سیر گیاهی از تیره  آلیوم )پیاز( محسوب میشود و از راسته مارچوبه سانان از تیره 
نرگسیان و زیر تیره پیازیان و سرده والک است.

این گیاه مفید و مغذی، علفی و دائمی است که ساقه آن گاهی تا ارتفاع 4۰ سانتیمتر 
نیز رشد می کند، قسمت زیر زمینی سیر متورم و مرکب از ۵ تا ۱۲ تکه است که در 

غشاهای نازک و ظریفی به رنگ خاکستری مایل به سفید محبوس هستند.
برگ های سیر باریک و نواری شکل بوده و به رنگ سبز تیره و گل های آن کوچک و 
صورتی رنگ است که به شکل یک چتر در انتهای ساقه رشد می کنند، سیر گیاهی غنی 
از انواع ویتامین ها و موادمغذی چون فولیک اسید، ویتامین C، کلسیم، آهن، منیزیم، 

پتاسیم و مقدار کمی روی و ویتامین های B۱ ، B۲ و B3 است.
این گیاه با پیاز، موسیر، و تره فرنگی شباهت های بسیاری دارد، سیر در بسیاری از 
مناطق دنیا رشد می کند و به دلیل بوی مطبوع و قوی و طعم منحصر به فرد به عنوان 
یک چاشنی در آشپزی استفاده می شود و محبوبیت زیادی دارد، با وجود این ، از قدیم 
کاربرد اصلی این گیاه در مصارف دارویی و خواص آن بوده است، بر اساس شواهد و 
اسناد تاریخی مصری ها، بابلی ها، یونانی ها، رومی ها و چینی ها از سیر به عنوان یک دارو 

استفاده می کردند.
به هر قطعه کوچک سیر، حبه گفته می شود. در هر بوته  به طور تقریبی حدود ۱۰ تا 
۲۰ حبه وجود دارد. بر اساس یافته های محققان، خواص سیر برای سلامت بدن به 
منظور وجود ترکیبات گوگردی است که با خردشدن، له یا جویدن سیر به وجود می آیند، 
سیر دارای ترکیبی به نام آلیسین است که بوی سیر نیز به دلیل وجود این ماده است؛ 
آلیسین در دستگاه گوارش جذب و وارد بدن می شود و تاثیرات مثبت بسیاری بر سلامت 

بدن می گذارد.
سیر بسیار مفید، مغذی و کم کالری است و با مصرف ان 4۲ کالری، ۱/8 گرم پروتئین 
و ۹ گرم کربوهیدرات وارد بدن می شود، این گیاه مفید سرشار از ویتامین C ، B۶ و 
منگنز بوده و مقادیر زیادی از مواد معدنی و ویتامین های مورد نیاز بدن را تامین می کند.

سرماخوردگی را با سیر از پای درآورید
بر اساس مطالعه ای که محققان در طول ۱۲ هفته  بر روی جامعه آماری بزرگی 
انجام دادند دریافتند که مصرف روزانه  سیر به  عنوان یک مکمل خوراکی، در درمان 
سرماخوردگی بسیار موثر است و کسانی که از این ماده غذایی استفاده کرده بودند 
۶3 درصد در کنترل سرماخوردگی موفق بودند، همچنین مدت زمانی که علائم 
سرماخوردگی به طور متوسط در بدن طول می کشد در تحقیقات ۵ روز در نظر 
گرفته شده بود که نشان داده شد مبتلایان به سرماخوردگی که از سیر استفاده کرده 
بودند، مدت زمان بروز علائم به ۱.۵ روز تقلیل یافته بود و کاهشی ۷۰ درصدی به 

دنبال داشت.
سیر، قرص فشار طبیعی

امروزه بیماری های قلبی وعروقی به خصوص حمله و سکته قلبی به عنوان نخستین 
علت مرگ و میر در دنیا و ایران شناخته می شوند و در واقع بزرگ ترین قاتل های دنیا 
هستند، فشارخون بالا یکی از علل بروز بیماری های قلبی و سکته مغزی و قلبی است، 
محققان در مطالعات خود دریافتند که سیر به عنوان یک مکمل خوراکی می تواند در 

درمان فشارخون بالا بسیار موثر باشد.
با سیر به جنگ آلزایمر بروید

رادیکال های آزاد در تسریع روند پیری و بروز برخی بیماری ها چون آلزایمر نقش 
دارند، سیر حاوی آنتی اکسیدان هایی است که از بدن در برابر آسیب اکسیداتیو ناشی 
از رادیکال های آزاد محافظت می کند، بر اساس تحقیقات دانشمندان، دوز بالای سیر 
به عنوان مکمل غذایی، موجب افزایش آنزیم های آنتی اکسیدان در بدن می شود افزون 
بر این در افراد مبتلا به فشارخون بالا نیز با مصرف سیر، استرس اکسیداتیو )غلبه  

رادیکال های آزاد بر دفاع آنتی اکسیدانی( کاهش چشمگیری دارد.
سیر بخورید، عمر طولانی داشته باشید

شاید امکان اثبات تاثیر خواص سیر بر روی افزایش طول عمرممکن نباشد اما به دلیل 
اینکه این ماده غذایی مفید در کاهش عوامل خطر چون فشارخون و کندی روند پیری 
تاثیر دارد، پس می تواند در افزایش طول عمر بشر نقش داشته  باشد افزون بر این سیر 

مانند یک آنتی بیوتیک قوی در مبارزه با بیماری های عفونی عمل می کند.
مضرات آلودگی هوا را با سیر از خود دور کنید

بر اساس مطالعات، ترکیبات گوگردی که در سیر وجود دارند در دوزهای بالا می توانند 
اعضای بدن را از آسیب های ناشی از فلزات سنگین سمی محافظت کنند؛ در واقع این 
ترکیبات سیر در سم زدایی بدن از فلزات سنگین بسیار تاثیرگذار هستند، مطالعه ای بر 
روی کارکنان کارخانه  باتری ماشین )این افراد در معرض سرب بالا قرار دارند( در طول 
4 هفته  انجام شد، در این مطالعه به کارکنان به طور روزانه سیر داده شد و محققان 
دریافتند که سیر سرب خون را تا ۱۹ درصد کاهش می دهد افزون بر این بسیاری علائم 
از ناشی از آلودگی هوا مانند سردرد و فشارخون که در اثر مسمومیت با سرب اتفاق می 

افتد، با مصرف سیر از بین می رود.

روشی شگفت انگیز برای جلوگیری از
 ریزش موی سر

یک متخصص طب ایرانی گفت: آویشن بازکننده گرفتگی ها، اشتها آور, تقویت قوای 
باروری و پاک کنندگی ریه و معده از رطوبت های اضافه است همچنین با جوشانده غلیظ 

آویشن می توان جلوی ریزش موی سر ناشی از ضعف پیاز مو را گرفت.
محمد عسکر فراشاه درباره خواص درمانی و پیشگیری آویشن اظهار کرد: آویشن 
درمنابع طب ایرانی، صعتر، آویشم، اوشن، کهلیک اوتی، آبشن و گیاهی از تیره نعناعیان 
یا لبیاسه است که در ایران ۱8 گونه آن به ثبت رسیده است. وی افزود:گیاهان این تیره 
همه علفی و به حالت خودرو در مزارع و کوه ها و صحرا می رویند؛ در منابع طب ایرانی 
خواص متعددی از آویشن از جمله بازکننده گرفتگی ها، اشتها آوری، تقویت قوای باروری 
و پاک کنندگی ریه و معده از رطوبت های اضافه نام برده شده است. این متخصص طب 
ایرانی تصریح کرد: آویشن ترشح آب دهان، ترشح عرق و ترشح ادرار را زیاد می کند و 
از این لحاظ می توان آن را در بیماری های مربوط مورد استفاده قرار داد؛ از دیدگاه طب 
ایرانی، آویشن قاعده آور خوبی است و در بانوانی که که قاعدگی آنان بند آمده است، 
تجویز می شود و به همین دلیل در زنان باردار باید با احتیاط مصرف شود.عسکر فراشاه 
اذعان کرد: آویشن به علت وجود تیمول موجود در خود یک ضد عفونی کننده و ضد انگل 
قوی است و انواع کرم های روده از قبیل: تریکوسفال آنکیلوستوم و اکسیور )کرمک( را 

می کشد و علاوه بر کشتن کرم ها، تخم کرم را نیز از بین می برد.
طریقه تهیه دمنوش آویشن

وی یادآور شد: یک قاشق مرباخوری آویشن را در یک فنجان آب جوش دم و صاف 
کرده و در صورت تمایل می توان آن را با عسل شیرین کرد و روزی سه فنجان نوشید 
همچنین شستن سر با جوشانده غلیظ آویشن )۱۰ گرم آویشن را در ۱۰۰ گرم آب 
جوشانیده و صاف کنید( موجب جلوگیری از ریزش موی سر ناشی از ضعف پیاز مو و 

تقویت پیاز های آن می شود.

دمنوشی برای درمان دیابت
یک دستیار تخصصی طب ایرانی گفت: بابونه از گیاهانی است که به دلیل خواص 
ضدالتهابی و آنتی اکسیدانی خود، برای بیماران دیابتی به عنوان یک جایگزین مناسب 
برای چای قابل توصیه است. محمد علی زارعیان درباره خواص برخی گیاهان دارویی, 
اظهار داشت: مواد مؤثره موجود در گیاه زنجبیل اثرات ضدالتهابی، آنتی اکسیدان و تب بر 

دارند لذا این گیاه در درمان بسیاری از بیماری های التهابی قابل استفاده است.
مویز رفع کننده بی اختیاری ادرار و گرم کننده کلیه ها

وی افزود: مصرف مویز همراه پسته و بادام از مکمل های درمانی مناسب برای بیماران 
مبتلا به کبد چرب است؛ مویز از خوراکی های بسیار مقوی است که برای گرم کردن 
کلیه ها اثر بسیار خوبی دارد و در بی اختیاری ادراری ناشی از سردی کلیه ها قابل توصیه 

است.
تأثیرات روغن بنفشه در رفع بی خوابی

این دستیار تخصصی طب ایرانی تصریح کرد: مطالعات نشان داده است که روغن 
بنفشه در پایه روغن بادام، در درمان بیماران مبتلا به بی خوابی مزمن اثر قابل توجهی 
دارد. زارعیان خاطرنشان کرد: جوشانده بابونه از ترکیباتی است که اثرات مفید آن در 

بهبود علایم بیماران مبتلا به درماتیت آتوپیک در مطالعات نشان داده شده است.
 وی بیان داشت: شستن موها با ترکیب آبغوره و روغن زیتون در کاهش چربی موهای 
سر مفید است اما در این عارضه نباید از اصلاح مزاج معده و سر با داروهای مناسب 

غافل شد.
دم نوش بابونه بهترین نوشیدنی برای دیابتی ها

این دستیار تخصصی طب ایرانی یادآور شد: بابونه از گیاهانی است که به دلیل خواص 
ضدالتهابی و آنتی اکسیدانی خود، برای بیماران دیابتی به عنوان یک جایگزین مناسب 
برای چای قابل توصیه است, جوشانده بابونه از ترکیباتی است که اثرات مفید آن در بهبود 

علایم بیماران مبتلا به درماتیت آتوپیک در مطالعات نشان داده شده است.
زارعیان متذکر شد: استفاده از میوه "به" در غذای بیمارانی که در زمان گرسنگی دچار 

سردرد می شوند به مرور زمان، تکرار و شدت سردرد آنها را کاهش خواهد داد.
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شب یلدا نزدیک است و علاوه بر خوراکیهای خیلی 
معمول آن که شامل انار و هندوانه می شود، خیلی 
از خانواده ها از لبو هم به خوبی استقبال می کنند. 
این خوراکی خوشمزه به دلیل گرمای مطبوعش 
طرفداران زیادی در فصل سرما دارد ولی در این 
مطلب برای شما از خواص بی نظیر آن نیز گفته ایم. 

با ما همراه باشید
3۱مورد از برترین خواص لبو را در این مطلب برای 

شما آورده ایم:
چغندر خوب آن است که زیاد در خاک نمانده 
باشد زیرا چغندری که زیاد رسیده باشد سفت می 

شود.
طبیعت چغندر گرم و تر است.

رنگ ارغوانی چغندر به دلیل وجود ترکیبی به نام 
بتاسیانین است که خاصیت ضد سرطانی داشته و از 
بروز سرطان ها به خصوص سرطان کولون جلوگیرى 

می  کند.
کاهش سطح  موجب  آن،  در  موجود  زیاد  فیبر 
کلسترول خون و کاهش خطر بروز سکته های قلبی 

در بیماران قلبی است.
مصرف لبو از بروز جذام جلوگیری می کند.

پخته این گیاه، رعشه را معالجه می کند و بسیار 
آرامش بخش است.

لبو برای مغز و اعصاب مفید است
آب لبوی خام برای التهاب مثانه، رفع یبوست مفید 
است و علاوه بر آن این گیاه دارای ویتامین هایی 

است که اشتها آور است
مصرف لبو، لکه های سفیدی که در پوست بدن 

پدید آمده و موجب مرض پیسی می شود را از بین 
می برد.

۱۰.  چغندر لبویی برای درد مفاصل و نقرس مفید 
است

۱۱.  شیره چغندر، سیستم گردش خون را بهبود 
می بخشد و سیستم ایمنی بدن را ارتقاء می دهد

۱۲.  تولید گلبول های قرمز خون
۱3.  قرار دادن دست و پای ترک خورده در آب 
گرم شده برگ چغندر، موجب بر طرف شدن عارضه 

می شود
۱4.  ضماد برگ چغندر با عسل جهت رفع طاسی 
و زگیل مؤثر می باشد و چنانچه با حنا مصرف شود 
برای رویاندن مجدد مو و نکویی آن تأثیربه سزایی 

خواهد داشت.
۱۵.  کمک به حفظ سلامت سلول ها
۱۶.  کمک به حفظ سلامت کل بدن

۱۷.  شستشوی سر با جوشانده برگ چغندر، شوره 
و چربی مو را از بین می برد و ضد شپش است.

۱8.  کمک به جذب بهتر بسیاری از مواد مغذی
۱۹.  کمک به درمان یبوست دائمی

۲۰.  شستشوی معده
زیادی عناصر  لبویی حاوی مقدار  ۲۱.  چغندر 
معمولی و کمیاب همچون پتاسیم، گوگرد، ید، آهن 

و مس است
۲۲.  مقوی برای کودکان و خانم های ضعیف

۲3.  چغندر قرمز یا لبو به دلیل داشتن فیبر فراوان 
که خاصیت کاهش چربی خون را دارد و همچنین 
اسید فولیک، بهتر است در سبد غذایی بیماران قلبی 

و زنان باردار قرار بگیرد.
۲4.  درمان کننده التهاب مجاری ادرار است.

۲۵.  برای درمان التهاب مثانه و بواسیر مفید است
۲۶.  خوردن چغندر پخته، برای رعشه مفید است 

خصوصاً اگر برگ آن سرخ رنگ باشد.
۲۷.  چغندر مخلوط با آب هویج دفع کننده سنگ 

کیسه صفراست.
۲8.  برگ چغندر خام ورم طحال را بهبود می 

بخشد
۲۹.  شربت چغندر بهترین نوشابه و تقویت کننده 
تهیه شربت  )برای  بدن است  و دافع سموم  بدن 
چغندر، با آبمیوه گیری آب سه تا چهار عدد چغندر 
خام را بگیرید و آن را با یک لیوان آب معدنی مخلوط 

کنید(.
و  درمان  در  بسزایی  نقش  همچنین  لبو    .3۰

پیشگیری از کبد چرب و کاهش چربی خون دارد.
3۱.  خواص آنتی اکسیدانی لبو برای پیشگیری از 
سرماخوردگی و تقویت سیستم ایمنی مفید است 
و همچنین در پیشگیری از آلزایمر و پارکینسون 

نقش دارد.
تذکرات خیلی مهم در مورد مصرف لبو

زیاده روی در مصرف آن برای معده مضر است و 
همچنین موجب دل پیچه می گردد. برای اجتناب از 

این مساله چغندر را همراه عدس بپزید.
برای پختن چغندر از ظروف آلومینیومی استفاده 

نکنید.
قند ریشه چغندر برای مبتلایان به دیابت مضر 

است

 

محققان دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران شمال 
ساخت  به  موفق  زیست سازگار  مواد  از  استفاده  با 
آزمایشگاهی نانوداروی هوشمندی برای درمان پوکی 
استخوان شدند؛ به کمک این روش می توان سرعت، 
زمان و مکان آزادسازی دارو را تحت کنترل در آورد 
و اثرات جانبی داروهای شیمیایی را که مکرر توسط 

بیماران مصرف می شود، به حداقل رساند.
بیماری های عضلانی اسکلتی یکی از عمده ترین 
گروه  این  در  است.  دنیا  در  سلامتی  مشکلات 
آن،  از  ناشی  بار  و  شیوع  اساس  بر  بیماری ها،  از 
بیماری های پوکی استخوان، کمردرد و استئوآرتروز 
شیوع بیشتری دارد. پوکی استخوان یا استئوپروز 
متابولیکی  بیماری  شایع ترین   )Osteoprosis(
استخوان است. در این بیماری تراکم استخوان کاهش 

یافته و تخریب استخوانی شدیدتر از حالت طبیعی رخ 
می دهد. شمار پوکی استخوان در جهان به بیش از دو 
میلیارد نفر رسیده است. این درحالی است که ایران 
در شیوع شکایات روماتیسمی بالاترین رقم در منطقه 
آسیا را دارد و حدود ۷۰ درصد زنان و ۵۰ درصد 
مردان نیز به نوعی دچار پوکی استخوان یا استئوپروز 
هستند.سحر بهزادی، کارشناس ارشد شیمی آلی از 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران شمال با اشاره به 
اینکه قرص های ضد پوکی استخوانی عوارض بالایی 
دارند، هدف این طرح را درمان سریع تر و بهتر پوکی 
استخوان خواند و گفت: تحقیقات ما بر پایه  ایجاد 
نانوحامل های هوشمند قرار گرفت. بدین منظور از 
نانو ذراتی با پوسته نشاسته/سلولز و هسته آلژینات 
به عنوان نانوحامل دارو استفاده شد. در گروهی از 

این نانوذرات داروی صنعتی کلسی تونین و در گروه 
دیگر عصاره  گیاه تاج خروس و در گروه سوم ادغام 
دو داروی کلسی تونین و عصاره گیاه تاج خروس را 
کپسوله کردیم.به گفته  بهزادی، طبق نتایج حاصل 
شده، داروی گیاهی، حتی عملکرد بهتری نسبت به 
داروی صنعتی داشته است. البته همچنین ادغام دو 
داروی گیاهی و صنعتی نیز به مراتب عملکرد بالاتر 
و مؤثرتری از خود نشان داده است.این محقق در 
مقایسه  نانوداروی هوشمند طراحی شده با نمونه های 
سنتی توضیح داد: با سیستم های دارورسانی سنتی 
بر روی زمان، سرعت و مکان  عملًا هیچ کنترلی 
آزادسازی دارو وجود ندارد. علاوه بر این، غلظت دارو 
مرتباً در خون دارای نوساناتی بصورت دره و پیک 
خواهد بود و ممکن است از دامنه درمانی فراتر برود و 
یا کارایی کمتر و عوارض جانبی بیشتر را موجب شود. 
اما با سیستم دارورسانی طراحی شده قادرخواهیم 
بود سه حوزه  زمان، مکان و سرعت آزادسازی دارو را 
تحت کنترل در آورده و تعیین کنیم.وی تصریح کرد: 
نتایج این طرح می تواند برای درمان پوکی استخوان 
بدون عوارض دارویی، به عنوان روش درمان هوشمند 
و هدفمند شده، در صنعت پزشکی مورد استفاده قرار 
گیرد.بهزادی یادآور شد: در این طرح از آزمون های 
مختلفی نظیرتصاویر میکروسکوپی الکترونی روبشی 
از نانوذرات SEM، بررسی انتشار و رهایش داروها در 
مایع بدن شبیه سازی شده SBF، بررسی آماری نتایج 
و بهینه سازی PH و غلظت و نهایتاً آزمون کشت 

سلولی )in vitro( بهره گرفته شده است.

ساخت اولین جت مافوق صوت درمان پوکی استخوان با کمک نانوذرات
تجاری جهان

شرکت "لاکهید مارتین" در توافق جدیدی با شرکت "آریون" یک گام به سمت 
تحقق رویای هواپیماهای مافوق صوت تجاری برداشتند.

در دنیای مهندسی هوا فضا، مسابقه ساخت نخستین هواپیمای غیرنظامی مافوق 
صوت داغ شده است.

 Lockheed("و "لاکهید مارتین )Aerion("شرکت های فناوری هوافضای "آریون
Martin( به همراه چندین رقیب بزرگ دیگر که در حال حاضر بر روی ساخت 
جت های مافوق صوت مسافربری کار می کنند، اولین حمل و نقل هوایی فرست 

کلاس تجاری را با این نوع از هواپیماها هدف قرار داده اند.
این شرکت ها به تازگی شراکت خود را برای ساخت و توسعه اولین جت مافوق 

صوت تجاری جهان اعلام کردند.
"آریون" چندین سال از فعالیت خود را در توسعه جت مافوق صوت تجاری خود 
موسوم به "AS۲" سپری کرده است که در این راه ابتدا در زمینه آیرودینامیک و 
 "GE Aviation" طراحی ساختاری با ایرباس همکاری کرد و سپس با صنایع هوایی

در زمینه توسعه یک موتور مافوق صوت شریک شد.
این آخرین اعلامیه در زمینه شراکت با "لاکهید مارتین" برای همکاری در همه 

مراحل بعدی توسعه در جت های مافوق صوت تجاری از مهندسی تا تولید است.
"اورلاندو کاروالیو"، معاون اجرایی لاکهید مارتین می گوید: پس از بررسی اولیه 
ما از تکنولوژی آیرودینامیک آریون، نتیجه گیری ما این است که طرح مفهومی 
"Aerion AS۲" منجر به سرمایه گذاری بیشتر زمان و منابع مالی از طرف ما 
می شود. ما متعهد هستیم که در زمینه پیشرفت فناوری هوا و فضا تلاش کنیم و 
مشتاق بررسی مشارکتی هستیم که می توانیم با آریون تاریخ هواپیمایی را متحول 
کنیم. آریون در این سال ها به صورت ماهرانه یک پیشرانه جت جدید سه موتوره در 
سال ۲۰۱4 طراحی کرده است. آخرین طراحی، دو موتور خارجی را در زیر بال ها 

قرار داده و موتور سوم را در دم کار گذاشته است.
آریون در حال حاضر برآورد می کند که AS۲ برای اولین پرواز خود تا سال ۲۰۲3 
آماده خواهد شد، اما چندین شرکت دیگر در حال رقابت هستند تا اولین شرکتی 

باشند که اولین هواپیمای مافوق صوت غیرنظامی دنیا را بسازند.
برای مثال شرکت هوافضای "اسپایک" در اوایل سال جاری نمونه اولیه هواپیمای 
بدون سرنشین مافوق صوت خود موسوم به "SX-۱.۲" را مورد پرواز آزمایشی قرار 
داد که نسخه کوچک و بدون سرنشین هواپیمای مسافربری "S-۵۱۲" این شرکت 

است و قرار است در سال ۲۰۲۱ به طور رسمی معرفی شود.
ناسا نیز بر روی طرح های خود برای ساخت یک هواپیمای مسافربری مافوق 
صوت کار می کند، که برای اولین پروازهای آزمایشی در سال ۲۰۲۱ و با همکاری 

لاکهید مارتین آماده می شود.
مهارت و تجربه لاکهید مارتین در زمینه مهندسی هواپیماهای مافوق صوت 
ثابت شده است، چرا که این شرکت با طراحی و ساخت هواپیمای جنگی مافوق 
صوت شناخته شده است. بنابراین اگر شرکتی دارای دانش فنی برای انتقال فناوری 
هواپیماهای مافوق صوت جنگی به یک حالت تجاری باشد، آن شرکت قطعا لاکهید 
مارتین است.وعده داده شده که سالیان آتی برای طرفداران هواپیماهای مافوق 

صوت هیجان انگیز باشد.

 تاثیر آب درمانی برای درمان مشکلات اندام ها
آب درمانی نوعی روشی درمانی مخصوص برای رفع مشکلات فیزیوتراپی و کاردرمانی می 
باشد. هدف از آب درمانی کم شدن درد بیمار و بالا بردن توان حرکتی مفاصل و توان اندام 

ها با استفاده از آب است.
تاثیرات آب درمانی

این روش برای درمان مشکلات اندام با چند مکانیسم مختلف است
گرم کردن اندام برای کاهش درد

سبک شدن وزن پس از غوطه ور شدن در آب و تسهیل حرکت دادن اندام
مقاومت آب در برابر حرکت اندام و کمک به تقویت عضلات آن

آرامش روحی بیمار که تاثیر زیادی بر کاهش درد های اندام می گذارد
کم شدن درد

در آب درمانی غالبا آب گرم مورد استفاده قرار می گیرد. گرمای موجود در آب باعث 
بالارفتن سرعت جریان خون در پوست و عضلات می شود و تنش داخلی عضلات را کاهش 
می دهد. درد اندام ها به هر دلیلی که باشد غالبا با گرما کمتر می گردد به همین دلیل 
استفاده از آب گرم باعث کم شدن دردهای عضلانی، مفصلی و استخوانی می گردد. البته 
این تاثیر گرما طولانی نیست و غالبا پس از مدتی که حرارت اندام به حالت اولیه بر می گردد 
درد دوباره احساس می شود. آب گرم را می توانید با دوش، وان  و یا استخرهای آب گرم در 

مجاورت اندام قرار دهید و از گرمای آن  بهره مند شوید.
استفاده از آب گرم برای کم شدن دردهای اندام سابقه دیرینه دارد. از قدیم الایام آب گرم 

های معدنی جایی برای مراجعه بیماران برای کم شدن دردهایشان بوده است.
از آب گرم می توانید برای کم شدن دردهای اندام در بسیاری از بیماری ها مثل آرتروز و 

انواع روماتیسم ها بهره ببرید..
حرکات کششی بهتر

یکی از اصلی ترین مراحل رفع مشکلات استخوان ها، مفصل ها و دیگر بافت های اندام بکار 
بردن فیزیوتراپی است و مهمترین اقدام فیزیوتراپ افزایش دامنه حرکات مفصل ها و افزایش 
توان عضلات است. این روش با استفاده از نرمش های ویژه انجام می شود. بخشی از این 
نرمش ها که به منظور افزایش دامنه حرکتی مفاصل موثر است  حرکات کششی می باشند.

حرکات کششی که در فیزیوتراپی برای بهتر شدن دامنه حرکتی مفصل و کم شدن 
خشکی آن ها صورت می گیرد می تواند دردناک باشد. با انجام  این حرکات در آب گرم 
تحمل بیمار افزایش یافته  و احساس درد ناشی از حرکت مفصل کاهش می یابد. در این 
روش مفاصل بیمار بیشتر و بهتر حرکت می کنند و در نتیجه آن افزایش سریعتر و بهتر دامنه 

حرکتی مفصل مشاهده می گردد.
تقویت عضلات

با غوطه ور شدن بدن در آب وزن بدن کمتر می شود. برخی بیماران به دلیل مشکل 
مفصل و درد ناشی از آن به راحتی نمی توانند راه بروند. در آب وزن بیمار کاهش می یابد 
و به همین دلیل فشار کمتری به مفاصل اندام تحتانی اعمال می شود. وقتی مفصل وزن 
کمتری را احساس می کند توانایی حرکتی بیشتری پیدا می کند و حرکات نرمشی و تقویتی 

بیشتری را انجام می دهد.
فایده دیگر آب مقاومت آن در برابر حرکت اندام است. زمانی که فرد در آب غوطه ور می 
شود و سعی دارد اندام خود را حرکت دهد مقاومت آب را در برابر حرکت اندام حس می 
شود. این مقاومت بسیار خوب است. مقاومت در برابر حرکت اندام باعث تقویت بیشتر عضلات 
خواهد شد. مثل فردی که برای تقویت عضلات خود از وزنه استفاده می کند. با این فرق که 

مقاومت آب کمتر از وزنه است.
می توان آن را با تغییر سرعت حرکت اندام تغییر داد

در همه جهات جریان دارد
گرمای خوبی به همراه دارد و بنابراین آستانه تحمل بیمار را افزایش می دهد

در اکثر بیماری های سیستم حرکتی تقویت عضلات اندام می تواند درد بیمار را به میزان 
زیادی رفع کند. به عنوان مثال در کمردرد تقویت عضلات ستون مهره و شکم و در اغلب 
دردهای زانو تقویت عضلات چهارسر ران به صورت قابل توجهی می تواند باعث کاهش درد 
بیمار شود. انجام حرکات نرمشی زیر نظر فیزیوتراپ در آب در این زمینه کمک فراوانی به 

بیمار خواهد کرد.
برنامه حرکات آب درمانی دیسک کمر  درمان ها و تمرینات مختلفی دارد که در یک 
استخر صورت می گیرد و می توانند به طور ویژه برای کاهش درد کمر در بخش تحتانی 
برنامه ریزی شود. این تمرینات تاثیر ویژه ای بر عضلات می گذارند و عضلات را برای 
پیشگیری از افزایش درد کمر در آینده تقویت می کنند. روش آب درمانی بخصوص در 
مواردی سودمند است که به دلیل افزایش درد کمر، کم شدن تراکم استخوانی، ناتوان بودن 

بیمار یا موارد دیگر انجام یک برنامه تمرینات بر روی زمین امکان پذیر نباشد.

جاده ها و بزرگراه ها تقریبا همه جا وجود دارند و بسیاری از مرداب ها، جویبارها و 
دریاچه ها در کنار همین جاده ها واقع شده اند. این پیکره های آبی سکونت گاه حیوانات 
و گیاهان بسیاری هستند و در نتیجه هر ماده ای که روی جاده می ریزیم بر زندگی 

موجودات ساکن پیکره های آبی اثر می گذارد. یکی از این مواد نمک است.
به گزارش ایسنا و به نقل از مجله دیسکاور، وقتی زمستان و برف و بوران از راه 
می رسد، سنگ نمک کمک می کند جاده های مان را ایمن نگه داریم و حوادث جاده ای 
را کاهش دهیم. اما این نمک می تواند اثرات منفی جدی بر اکوسیستم های آبی بر 

جا بگذارد.
نمک در غلظت های بالا برای برخی موجودات آبزی مرگبار است. نمک می تواند نحوه 
مخلوط شدن لایه های آب را تغییر دهد و منجر به تشکیل کیسه های نمکی در بستر 

دریاچه شود و نواحی ایجاد کند که از نظر زیستی مرده محسوب می شوند. 
با فرارسیدن زمستان، بسیاری از شهرداری ها به پاشیدن نمک رو می آورند تا جاده ها 
را یخ زدایی کنند. این نمک ها شبیه نمک خوراکی اند و از سدیم و کلرید تشکیل 
شده اند، اما درشت ترند. نمک به سرعت روی جاده حل می شود و کلرید را بر جای 
می گذارد که از طریق روان آب ها و نشت آب وارد آب های اطراف می شود. تقریبا تمام 
این یون کلرید، در نهایت راهی به سمت راه های آبی در پایین دست پیدا می کند. 

کلرید در غلظت های بالا برای موجودات آبزی سمی است.
مطالعه ای که در آمریکای شمالی انجام شده نشان می دهد که غلظت نمک در 
بسیاری از دریاچه های ایالات متحده تا سال ۲۰۵۰ از حد لازم برای گیاهان، حیوانات 
و میکروارگانیسم های آبزی فراتر خواهد رفت. کانادا نیز با مشکل مشابهی روبه روست. 
هر سال نزدیک به پنج میلیون تن نمک بر روی جاده های این کشور پاشیده می شود. 
بسیاری از شهرداری ها در اونتاریوی شمالی هر ساله بیش از ۱۰۰ هزار تن نمک به 

همین منظور استفاده می کنند. 
برخی محققان در این میان به دنبال راه حل های جایگزین برای نمک هستند که 
ایمن و دوست دار محیط زیست باشد. پساب چغندر قند - که از فرآوری چغندر قند 
بر جا می ماند، آب نمک حاصل از فرایند تولید پنیر، آب ترشی و عصاره سیب زمینی 

برخی از مواد ضدیخ غیرمتداولی هستند که مورد آزمایش قرار گرفته اند.
کربوهیدرات ها یا شکر موجود در پساب چغندر، نقطه ذوب یخ را از منفی ۲۰ به 

منفی ۱۰ درجه سانتیگراد کاهش می دهند و در دماهای پایین موثرتر از نمک هستند. 
این کار باعث می شود که کلریدی که روی جاده پاشیده می شود کاهش یابد. اما 
عوارض جانبی هم دارد. برخی جوامع از بوی این ماده خوششان نمی آید. علاوه بر 
این، شکر به اکوسیستم های آبی اضافه می شود و رشد باکتری ها را افزایش می دهد.  

مهندسان به دنبال ساخت جاده هایی هستند که خودشان را از یخ و برف پاک کنند. 
آزمایش های اولیه نشان می دهد که پنل های خورشیدی می توانند جایگزین آسفالت 
شوند. آبی که در لوله های این نوع جاده ها جریان دارد با نور خورشید گرم می شود و یخ 

را ذوب می کند. در این صورت دیگری نیازی به استفاده از نمک نیست.
برخی دیگر به دنبال استفاده بهینه از نمک هستند. این کار باعث می شود مقدار 
ورود نمک به اکوسیستم کاهش پیدا کند. بخش اعظم نمکی که از جاده سرریز 
می کند به دلیل مصرف بیش از اندازه این ماده است. شهرها و شهرداری ها دست کم 
می توانند مقدار نمک مصرفی خود را کاهش دهند و به این ترتیب آسیب وارد شده به 

اکوسیستم ها را کم تر کنند.  

نمک پاشی جاده ها در زمستان قاتل اکوسیستم های آبی
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رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد

واگذاری 230 پروژه دولتی در قم 
به بخش خصوصی 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: در طول سال های ۹4، ۹۵ و 
۹۶ حدود ۲3۰ پروژه در استان به بخش خصوصی واگذاری شد.

سید حسن رضوی در قم با اشاره به واگذاری پروژه های دولتی به بخش خصوصی 
در استان قم اظهار کرد: در طول سال های ۹4، ۹۵ و ۹۶ حدود ۲3۰ پروژه در استان 

به بخش خصوصی واگذاری شد که بیشتر در قالب بهره برداری بود.
وی ادامه داد: دستگاه های رکورددار در زمینه واگذاری پروژه های دولتی به بخش 
خصوصی در استان قم به ترتیب دانشگاه علوم پزشکی قم، اداره کل ورزش و جوانان 
و اداره  آموزش و پرورش است، شرکت آب و فاضلاب استان قم پروژه احداث نیروگاه 

برقابی را به بخش خصوصی واگذار کرد که این پروژه به بهره برداری هم رسید.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم افزود: هم اکنون سه پروژه ورزشی 
در استان برای واگذاری به بخش خصوصی در قالب ماده ۲۷ آماده است، عزم مدیران 
استانی حرف اول و آخر را در بحث واگذاری پروژه ها می زند، آن ها باید بسترهای لازم 
را برای واگذاری پروژه ها فراهم کنند و دستگاه های نظارتی یاری کننده مدیران در 

این زمینه هستند.
رضوی با اشاره به وضعیت پروژه های دولتی در کشور اظهار کرد: بسیاری از این 
پروژه ها باید توجیه اقتصادی داشته باشند و برای اینکه سرمایه گذاران بخش خصوصی 
به سراغ پروژه های دولتی بیایند، باید برای آن ها جذابیت ایجاد کنیم، مدیران استان 

قم می توانند از ظرفیت کارگروه های استانی در این زمینه استفاده کنند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال اگر یک ورزشگاه به بخش خصوصی واگذار شود، 
حتی درآمدهای ورزشگاه به تنهایی جوابگوی هزینه های آن نیست، اما اگر بخشی از 
ورزشگاه خدماتی و تجاری شود، بخش خصوصی می تواند هزینه های جانبی خودش 

را تامین کند و در حاشیه آن ارائه خدمت در قالب ورزش هم بدهد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خاطرنشان کرد: دولت در احداث 
بسیاری از پروژه های عمرانی نگاه اقتصادی نداشت و دولت با این پروژه ها به دنبال 

ارائه خدمت به مردم بود.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان  قم مطرح کرد

بهبود فرآیندها در شهرك ها ونواحی صنعتی قم  
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم، بهبود فرآیندها در سطح شهرك ها 
ونواحی صنعتی برای افزایش بهره وری و هدفمند شدن خدمت رسانی به واحدهای 

صنایع کوچك ومتوسط را لازم و ضروری ارزیابی کرد.
امیر طیبی نژاد در دیدار با سرمایه گذاران و مدیران بخش خصوصی در سطح شهرك 
های صنعتی قم با اعلام این مطلب اظهارداشت:  معتقدیم امروز بیش از هر زمان 
دیگری نیازمند اطلاح فرآیندها برای دتیابی به بهره وری بیشتر هستیم وما برای بهبود 

فرآیندها از خودمان شروع کردیم.
وی با بیان اینکه روش ها و مسیرهای گذشته با توجه به سرعت روند حاکم بر 
پیشرفت و توسعه استان کارکردهای خود را از دست داده است افزود: اگر ما به بهبود 
فرآیندها و کارکردهای خود نباشیم در مسیر توسعهاستان از بخش خصوصی عقب 
خواهیم افتاد و دیگر توان پاسخگوی نیاز آنها در بخش های مختلف زیرساختی، 
سخت افزاری و نرم افزاری نخواهیم بود. مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم 
خاطرنشان ساخت: مجموعه سازمان صنایع کوچك وشرکت شهرك های صنعتی ایران 
و شرکت استانی قم با درك این شرایط و با نگاه به آینده روشن در عرصه تولید و 
اشتغال از امروز بدنبال مدیریت و ساخت آینده است و نمی توان منتظر ماند تا شرایط 

ما را وادار به تامین زیرساخت ها و یا تامین نیازها توسعه ای استان کند.
وی تامین نیازهای زیرساختی واحدهای صنعتی را وظیفه وافتخار این شرکت 
برشمرد و تصریح کرد: شرکت شهرك های صنعتی قم از تمام ظرفیت های انسانی 
و اعتباری خود برای رفع مشکلات استفاده می کند و معتقد است موفقیت های 
واحدهای صنعتی در عرصه تولید و اشتغال دستاورد خودش است ولی برای رسیدن 
به نقطه مطلوب نیاز داریم تا تمام دستگاه های خدمت رسان به بخش صنعت ما را 

یاری کنند.
طیبی نژاد در بخش دیگری از این دیدار، خود مشارکتی واحدهای صنعتی در رفع 
نیازهای شهرك های صنعتی را امری پسندیده و در عین حال موثر دانست و گفت: 
این شرکت بر اساس توان خود حداقل های زیرساختی از جمله ایستگاه آتش نشانی 
و تجهیز آن را انجام داده است ولی زمانی می توانیم با سرعت مسیر تکمیل نواقص را 
طی کنیم که واحدهای صنعتی نیز کمك کنند و در این رابطه خوشبختانه پیشنهادات 

و حرکت های خوبی از سوی واحدهای تولیدی آغاز شده است.

 ایمان :
 گروه گزارش 

جوانی که سخت ترین سرطان را شکست داد و با موفقیت در کوهنوردی نام خود را در 
لیست بااراده ترین افراد ثبت کرد.

محمدرضا براز مهندس جوان ایرانی است که در 3۲ سالگی با اراده و روحیه بالا موفق شد 
تا با بیماری سرطان خون خود مبارزه کرده و آن را شکست دهد.

اقای براز متولد ۱3۶4 ساکن تهران در سال ۱3۹۰ دچار بیماری سرطان خون از نوع 
لوسمی حاد دچار شد و بعد از نزدیک به سه سال درمان با عنایت بخدا و حفظ روحیه خوب 
موفق شد این دوره ها رو پشت سر گذاشته و با روی آوردن به ورزش کوهنوردی سلامتی 

خود را مجددا به دست آورد.
این جوان که اکنون سلامتی خود را به طور کامل به دست آورده است، در گفتگو با روزنامه 
ایمان در مورد داستان زندگی خود چنین می گوید: فقط به این فکر می کردم با این بیماری 
بجنگم و یک لحظه کوتاه نیام بنابراین دوره های شیمی درمانی هرچند سخت بود  ولی به 
فکر این بودم من خوب خواهم شد، و به خدای خودم ایمان داشتم، اما بعضی وقت ها فکر 
هایی من را از این ذهنیت خوب کم رنگ نگه می داشت. تصوراتی که هرروز به سراغ من می 
آمد، این بود چرا کسانی که قبل از من بیمار شدند وجود ندارند. که همین تصور من باعث 

می شد که فکر کنم حتما مرگ پشت این بیماری هست. 
"مرگ را جلوی چشمان خود می دیدم به همین دلیل از شروع دوباره شیمی درمانی 

خودداری کردم، حالا که قرار بود بمیرم نمی خواستم با درد و عوارض داروهای شیمیایی 
از این دنیا بروم. تا اینکه سر سفره هفت سین درست هنگام تحویل سال نظرم عوض شد 
و تصمیم گرفتم جز آن ۲۰ درصد نجات یافته باشم و به الگویی برای بیماران دیگر تبدیل 

شوم." 
هرچند اسم سرطان سخت هست اما من به اسم مرگ نگاه نمی کردم.  دوست داشتم 
از بیماری کسانی قبل از من دچار این بیماری  شدند جویا بشم بدونم چه اتفاقی برایم قرار 
پیش بیاد، اما متاسفانه کسی را پیدا نمی کردم هرچند از دور می شنیدم کسانی خوب شدند 
ولی چرا اعلام نمی کنند که ما بیماران سرطانی  بدانیم چه چیزی در انتظار ماست  و همین 
امر باعث می شد که من خوب خواهم شد واین کار را برای دیگران انجام خواهم داد و اکنون 

بنده به این هدف رسیده ام. 
در حال حاضر برای بیش از 4۵۰ بیمار سرطانی چه حضوری چه مجازی در سراسر کشور 
گفتار درمانی می کنم و با بیماران سرطانی خون از نظر تاثیرات درمان و دوره ها چه از نظر 
روحیه و عوارض داروها مشاوره میدهم و به آنها امیدواری می دهم که با ایمان به خدا و امید 

می توان با این بیماری جنگید.
با گفتار درمانی انگیزبیماران نسبت به درمان بالا خواهم رفت تا با روحیه بالا مراحل 
درمانشان پشت سر بگذارند چراکه حرف یک بیمار سرطانی که همنوع خودش است بیش 

از هر شخص دیگری براش تاثیرگذار است.
سوالی که در ابتدای این بیماری برای تمام بیماران سرطانی پیش می آید این است که آیا 
ما دوباره می توانیم  کارهای روزمره خود را انجام دهیم؟ آیا با وجود این بیماری محدود می 
شویم ؟ و من برای اینکه این بیماران به این سوال خاتمه دهند، اعلام می کنم ما بیماران 
سرطانی هیچ وقت محدود نمی شویم و می توانیم مانند یک فرد سالم چه بسا بیشتر کارهای 
روزمره خود را انجام دهیم و برای اثبات این امر بنده تصمیم گرفتم با یک گروه کوهنوردی 
دست به صعود قله های سخت بزنم که از قبل هیچ سابقه ای در رشته کوهنوردی نداشتم. 
کوهنوردی را انتخاب کردم، چون این رشته فعالیت مستقیم با گردش خون داره یه بیمار 
سرطانی خون در هر شرایط می تواند کارهای بیشتر از توانایی خودش انجام دهد و همین 
انگیزه باعث شد من در خرداد ماه ۱3۹۶  در کمتر ازپنج ماه هفده صعود به قله های بیش از 

4۰۰۰ متری داشته باشم قله های داراباد، کلکچال، زرین کوه، خلنو، سی چال، 
مهرچال، قله سبلان، شاه نشین تا بازارک، پالون گردن، علم کوه و بلندترین قله ایران 

دماوند به ارتفاع ۵۶۷۰ متر از جمله قله هایی است که در این مدت فتح کردم.
حال امروز که دوستان بیمار سرطانی این عکس ها و این اقدام من را می بینند در روحیه 
شان تاثیر گذار هست و به خاطره همین با تمام توان این راه را ادامه خواهم داد . و از خداوند 
بزرگ بخاطر عطای چنین روحیه ای سپاسگذارم. امروز تلاش می کنم تا با اطلاع رسانی این 

اقدام حرکت مثبتی در افزایش روحیه بیماران سرطانی داشته باشم
تا به افرادی که فکر می کنند سرطان خط آخر است بگویم دراشتباه هستند  و اگر خدا 

بخواهد سرطان که هیچ دماوند هم جلوی پایشان زانو میزند.
اکنون این جوان بااراده در ترم آخر کارشناسی ارشد معماری در حال تحصیل است و 
همچنان در شرکتی که پیش از بیماری در انجا فعالیت می کرده، کار می کند. وی مسیر خود 
را به درستی و روشنی انتخاب کرده بنابراین بر ترحم و دلسوزی دیگران وقعی نمی گذارد تا او 
را به کنج عزلت سوق دهد همچون کوه مقاوم است و قله های سختی زندگی را فتح می کند.

براز سه سال شیمی درمانی و یک سال قرص درمانی را تحمل نکرده تا اکنون اسیر چنگال 
مرگی نابهنگام شود و همه نقشه هایی که برای دوران جوانی باشکوه و سرشار از موفقیتش 
ریخته را برهم بزند بنابراین با بیماری پنجه افکند و چون پهلوانان دیار شیران با اتکا به ایمان و 
یاد خدا پشت بیماری را به خاک مالید که اغلب درمان و بهبودی برای آن نمی دانند و اکنون 
فاتح قله هایست که شاید افراد سالم نیز از پا گذاشتن در این مسیر ترس دارند و یا روزمرگی و 
سرگرمی های زندگی، زیبایی ها و هیجانات واقعی را از یادشان برده است در عوض این جوان 
که از چنگال بیماری جسته است به خوبی قدر لحظه لحظه زندگی این نعمت خدادادی را 
خوب می داند و عمر گرانمایه را به بهایی اندک نخواهد فروخت تا خود را اسیر غصه ها و 
دردهایی کند که مایه رشد و تعالی او هست. وقتی درد به سراغ انسان می رود این انسان است 
که مرگ را انتخاب کند یا زندگی را؟ نفرین را برگزیند یا شکر را؟ ضعیف بماند یا قوی؟ پس 
قوی بمان و با شکرانه نعمت های خدادادی انسان وار زندگی را برگزین و خوب زندگی کن...

مهریه مهری ماندگار میان زن و مرد، امروزه مبدل به سکه های 
سنگین شده است تا مگر دوام زندگی را موجب شود اما نه تنها این 
زندگی را دوامی نخواهد بود بلکه زن درنهایت تنها به پذیرش ۵ سکه 

برای گذران زندگی پس از همسر راضی می شود. 
در واپسین روزهای پاییزی وارد ستاد دیه می شوی تا پرونده های 

زندگی های پاییزی و خزان شده را ورق بزنی؛ پرونده های مهریه.
بیش از ۲۵۰۰ پرونده از مجموع ۱۰ هزار پرونده ستاد مردمی دیه 
را امروز ، مهریه تشکیل می دهد درحالیکه در آیین نامه ستاد دیه 
فقط موارد دیات درج شده بود و بحثی از مهریه، نفقه، اجرت المثل 

و از این دست موارد حق و حقوق زناشویی نبود.
هر پرونده ای را که ورق می زنی دلت به درد می آید؛ هر پرونده 
یک سوژه، یک دلیل؛ یک موضوع. در پرونده ای تعداد مهریه 3۵۰ 
قید شده بود که زن به تنها ۱۵ سکه قانع می شود. پرونده دیگر هم 
بهتر از این نیست؛ 4۰۰ سکه مهریه و راضی شدن زن تنها با ۲۵ 
میلیون تومان که پنج میلیون تومان آن را خیرین و بقیه را ستاد دیه 

در قالب وامی کم درصد به مددجو می دهد، کنار می آید.
یک مورد میزان مهریه ۱۲۰ سکه است و زن به ۱4 سکه تن می 
دهد و حتی پرونده ای که زن حاضر می شود فقط پنج میلیون از 
مهریه ۲۰۰ میلیونی اش را برای گذران زندگی و امرار معاض دریافت 
کند. همه این پرونده ها واقعیات جامعه امروز ما هستند نه کاغذپاره 

صرف که بعد از مطالعه دور ریختنی باشند و کاش چنین بودند!
عباس کشانی مسئول امور استان های ستاد دیه کشور در گفت 
وگو با خبرنگار حقوقی قضایی ایرنا می گوید، مهریه چندسال است 
که جزو کارهای اولویت دار ستاد دیه قرار گرفته است درحالیکه 
پیشتر چنین نبود و محکومان مالی و دیات در صدر توجه قرار 

داشت. 
وی پذیرش ۱۱۰ سکه و تصویب آن را در مجلس اقدام خوبی می 
داند که دفترخانه ها هم با این مصوبه همکاری کرده اند و می افزاید، 
پذیرش اعسار هم در محاکم بهتر شده است و بیشتر پرونده های 
ستاد دیه درباره مهریه مربوط به افرادی است که اعسار)نداشتن توان 
در پرداخت( آنان پذیرفته و میزان مهریه قسط بندی شده است؛ اما 

این افراد حتی از پرداخت قسط هم عاجزند. 
کشانی با ابراز نگرانی از روند رو به افزایش زندانیان مهریه می 
گوید؛ پیشتر زندانیان مهریه خیلی کمتر بوده اندو جالب اینجاست 
که چشم و هم چشمی در پرداخت مهریه حتی در استان های دور و 
محروم کشور هم رخنه کرده و بدون وجود ذره ای آینده نگری تنها 
به این امید که مهریه را کی داده و کی گرفته، جوان خام پای سفره 
عقد ، مهریه سنگین را متقبل می شود؛ طوری که از مهرماه امسال 
تا ماه قبل تعداد پرونده های مهریه ۱۰۰ مورد افزایش داشته است.

براساس پرونده های موجود در ستاددیه، بیشتر پرونده ها مربوط 
به افراد با تحصیلات زیر فوق دیپلم و مربوط به استان هایی است 
که پیشتر پرونده چندانی در این زمینه نداشته اند؛ استان هایی 
مانند کرمان که زندانی مهریه شان به دو برابر افزایش یافت؛ البته 
در این میان نمی توان از غفلت صدا وسیما در پخش مجموعه های 
تلویزیونی چشم پوشید؛ در این مجموعه ها اغلب زوجی که سر خانه 
زندگی می روند خانه آنچنانی با تجهیزات کامل به چشم می خورد 
یعنی حتی بخشی از آن امکانات را یک مرد در زندگی واقعی بعد از 

گذران 4۰ سال حتی زندگی مشترک نمی تواند تامین کند.
 ** اعتیاد، علت 80 درصد پرونده ها برای دریافت مهریه

این مقام مسئول در ستاد دیه معتقد است با توجه به پرونده های 

موجود بیشتر این پرونده ها مربوط به افراد معتاد می شودو همسر 
آنان به دلیل عسر شوهر، نمی توانند با آنها زندگی کنند لذا طلاق را 
ترجیح داده و مطالبه خود را خواستار می شوند تا با آن بتوانند ارتزاق 
کنند؛ هرچند موارد نادری هم وجود دارد که کار یک خانم ازدواج و 
دریافت مهریه است اما در مجموع بیشتر زنان قانع هستند و حتی با 

سرمایه ناچیز همسر می سازند.
البته شاید یک دلیل درخواست مهریه با توجه به عسر همسر، 
روانه زندان کردن آنان و کمی دل خوش بودن زنان باشد؛ بدین 
صورت که همسر با توجه به همه مشقاتی که در زندگی مشترک 
متحمل شده و از دید خود دلخوشی چه مادی و چه معنوی نداشته 
است و همه عمر را با همسری معتاد سر کرده که سربار جامعه 
است ، با علم به اینکه همسرش توانایی پرداخت مهریه را ندارد ، 
دادخواست طلب مهریه را تنظیم کرده تا از این طریق بتواند حتی 
برای مدتی کوتاه همسر خود را به زندان بفرستد تا دل خودش 

کمی خنک شود . 
** پرداخت 4 سکه مهریه ای که سه سال طول کشید

مسئول امور استان های ستاد دیه در این گفت وگو از ناتوانی 
فردی در اراک در پرداخت مهریه صحبت می کند که حتی نمی 
تواند چهار سکه را به همسر خود پرداخت کند و سه سال است که 

بابت این موضوع مدام روانه زندان می شود. 
او همچنین با انتقاد از دخالت بدون سوء نیت بزرگتر ها برای 
تعیین مهریه ادامه می دهد: چندین مورد پرونده مهریه داشتیم که 
مددجو می گفت خودش قصد داشت تا نهایت ۱۰۰ سکه مهریه 
درنظر بگیرد اما سرسفره عقد پدر یا پدربزرگش خواسته بود تا مهریه 
به 4۰۰ و حتی بیشتر افزایش پیدا کند، چون معتقد بود قرار نیست 

مهریه ای عملا پرداخت شود و نمی خواست عرف را برهم بزند. 
مهمترین موضوع پرونده های مربو به مهریه در ستاد دیه گوناگونی 
استان ها است؛ قبل تر این موارد برای خود حرمت داشت؛ زندان 
رفتن قبح داشت؛ اما امروز از چناران در خراسان رضوی تا بوشهر 
و یزد و خوانسار اصفهان، پرونده های مهریه و مددجوی مهریه 
مشاهده می شود و دیگر اینگونه نیست که این پرونده ها مربوط به 

کلان شهرها یا تهران باشد. 
باید هشیار بود و به همه این موارد توجه داشت؛ مهر و محبت 
شوی به همسر به تعداد سکه ها نیست؛ دیوارهای دوام زندگی 
زناشویی با چیدن سکه های بیشتر بالا نمی رود بلکه با مهر واقعی 
و داشتن قلبی آرام، مهربان و بی کینه و مهمتر از همه با داشتن 

خصیصه خوب گذشت است.

جوانی که سرطان را از پای  درآورد

 سرطان را همچون کوه فتح کن
زندگی حراج شده یا بخشش سکه 

مهریه سنگین هم به داد نمی رسد 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم خبرداد

اجرای طرح جمع آوری محکومان متواری 
در قم

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان قم از اجرایی شدن 
طرح جمع آوری محکومان متواری خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی دادگستری قم، حجت الاسلام عبدالمجید یزدی با تأکید 
بر اجرای عدالت برای همگان، مجازات مجرمین و پیشگیری از تکرار جرم را مورد 
توجه قرار داد و گفت: توجه به بند 4 و ۵ اصل ۱۵۶ قانون اساسی کشف جرم، تعقیب، 
مجازات و تعزیر مجرمین، اجرای حدود و مقررات مدون جزایی اسلام و اقدام مناسب 
برای پیشگیری از وقوع جرم و اصلاح مجرمین از مهم ترین وظایف دستگاه قضایی 
است. وی طرح جمع آوری محکومان متواری را در دستور کار سال جاری این معاونت 
بیان کرد و افزود: حکمی که صادر می شود اگر اجرا نشود تمام زحمات دستگاه قضایی 
و انتظامی هدر می رود و فلسفه و مقصود مجازات اعم از بازدارندگی و پیشگیری از 
بین خواهد رفت. امید است با مشارکت مؤثر نهادهای متولی اعم از انتظامی، امنیتی 

و قضایی ماحصل اقدامات منجر به نتایج مثمر ثمری شود.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم اصلاح و بازپروری بزهکار، 
ارعاب بزهکار و ارعاب دیگران یا به نوعی پیشگیری فردی و عمومی، اعمال کیفر 
با رویکرد حمایت و صیانت از جامعه، جلب رضایت مجنی علیه، ایجاد احساس 
امنیت در جامعه را از اهداف اجرای این طرح دانست. وی بیان کرد: در این خصوص 
هماهنگی های لازم با دادستان صورت گرفته است و شورای پیشگیری استان با 
تشکیل جلسه ای، دستورالعمل جمع آوری محکومان کیفری را بررسی و ابلاغ کرده 
است. تهیه بانک اطلاعاتی محکومان متواری و دستگیر نشده در حوزه¬های قضایی 
استان در حال پیگیری است و با شناسایی جامع محکومان متواری، اقدام سریع و 
قاطع در راستای دستگیری این محکومان پس از صدور احکام جلب توسط نیروی 
انتظامی انجام می شود. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان 
قم افزود: با توجه به تجارب به دست آمده از سال گذشته ذیل کارگروه جمع آوری 
محکومان کیفری، کمیته تخصصی با حضور اعضای اصلی کارگروه تشکیل شد که 
این کمیته بر اساس ظرفیت ادارات ثبت احوال، سرپرستی امور شعب بانک ها و 
پایگاه های بسیج استان طرح جمع آوری محکومان کیفری را در دستور کار خود قرار 
داده است و بر این اساس نخستین جلسه کمیته در سال جاری در اداره ثبت احوال 
استان تشکیل شد و حسب سیاست قضایی استان علاوه بر ایجاد دبیرخانه کمیته 
در ثبت احوال استان، دفتر ویژه ای نیز در محل دادسرای شهرستان قم تأسیس شد 
تا به صورت هماهنگ ضمن پرهیز از موازی کاری و استفاده از ظرفیت دستگاه های 

عضو اقدام شود.
 

رئیس پلیس آگاهی استان  قم  خبرداد

انهدام دو باند سارقان باطری دکل های مخابراتی 
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری و انهدام دو باند سارقان ۵8۹ باطری دکل 

های مخابراتی به ارزش پنج میلیارد و ۲۰۰میلیون ریال در قم خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمی اظهارداشت: در پی سرقت تجهیزات و باطری از دکل مخابراتی 
در استان قم و طرح  شکایت از سوی مسئولان این شرکت ها در پلیس آگاهی استان، 
شناسایی و دستگیری سارقان در دستور کار کارآگاهان این پلیس قرار گرفت. وی 
گفت: در ادامه با اعزام کارآگاهان به محل های سرقت و انجام اقدامات تخصصی، 
سرکرده یکی از باندهای سرقت اهل یکی از استان های غربی و ساکن قم به همراه 
دو تن از همدستانش شناسایی و بلافاصله با اخذ دستور از مقام قضائی متهمان طی 
دو عملیات پلیسی در مخفیگاهشان دستگیر شدند. رئیس پلیس آگاهی استان قم 
افزود: در بازرسی از محل تعدادی قفل تخریب شده، سیم و تجهیزات دکل های 
مخابراتی و تجهیزات استفاده شده در سرقت اعم از قیچی آهن بر، دستکش، دیلم و 
 nsکشف همچنین دو دستگاه خودرو نیسان و پژو 4۰۵ ، دو دستگاه موتورسیکلت ...
که در سرقت ها مورد استفاده قرار می گرفت توقیف شد. وی گفت: تحقیقات ادامه 
داشت تا این که اعضای یک باند دیگر سرقت تجهیزات دکل های مخابراتی شناسایی 
و متهمان با یک دستگاه خودرو پژو 4۰۵ حین خروج از قم در آزاد راه قم-تهران 
متوقف،  هر چهار نفر سرنشین خودرو که اهل استان های همجوار بودند دستگیر و ۲4 
عدد باطری مسروقه از خودرو مذکور کشف شده که در ادامه یک نفر مالخر نیز در این 
رابطه شناسایی و دستگیر شد. سرهنگ کرمی با بیان این که اعضای یکی از باندهای 
سرقت به 4۵۹ باطری و دیگری به ۱3۰ باطری از دکل های مخابراتی اعتراف کرده 

اند، برآورد ارزش اموال مسروقه را پنج میلیارد و ۲۰۰میلیون ریال دانست.
رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.






